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Masopustní úvodník
Vánoční pohoda je za námi, leden rychle utíká a blíží se únor, který

u nás vždy bývá spojený s masopustními veselicemi. Sleduji všechny ty
přípravy, plánování tras, výrobu klobouků, vytváření masek, nácvik ve
školní družině, různá setkání, zpívánky a vidím, jak se tradiční maso-
pustníci těší na ten svůj den D. I když v případě mnohých to není jen
o jednom dnu, ale spíše o několika dnech, kdy se zapojují v rámci maso-
pustu v osadách i ve městě.

V letošním roce bude masopust velmi specifický. Moderní novo-
hradský masopust totiž slaví sedmdesátiny! Určitě to bude oslava plná
veselí, ale myslím si, že i plná vzpomínek na zakládající členy, význam-
né postavy masopustu, jeho organizátory, členy koled, masky a všechny
ty, kteří přispěli k tomu, že masopust u nás nejen žije, ale především, že
po desítky let rozdává radost a baví místní i návštěvníky odjinud.

Pohled na masopust ve školce a školní družině každý rok ukazuje, že
masopustní tradice má hluboké kořeny a že je pořád mnoho nadšenců,
kteří se snaží už u nejmladších ročníků pěstovat tuto tradici. A od dět-
ského zpívání červené růžičky a prvních koleček v doprovodu starších
kamarádů pak mnohdy po letech vede cesta mezi dospělé masky nebo
přímo do jednotlivých koled.

Připravit jednotlivé masopusty nebylo nikdy snadné, je to hodně
práce a příprav. Navíc je masopust (a to nejen ve vazbě na ceny kapel a
náklady na masky či klobouky) i finančně náročný. O to více bych chtěl
vzdát hold všem, kteří se snaží tuto krásnou tradici udržet a kteří obětují
svůj čas ve prospěch jejího zachování a rozvoje. A jsem rád, že tomu
všemu můžeme trochu pomoci i my z vedení města…

V letošním roce nás již na konci ledna čeká i masopust ve Štiptoni.
Novohradský masopustní spolek vyslyšel zájem štiptoňských kamará-
dů a vydá se na cestu po více než dvou desítkách stavení, kde se místní
i chalupáři těší na jejich příchod.

I já se těším. Nejen do Štiptoně, ale i do Byňova, Údolí, na školní
družinu na náměstí, na celý novohradský víkend i školkovou veselici.
A samozřejmě i do Nakolic, kde masopustní čtyřtýdenní maraton pak
ukončíme při šavlové koledě a věnečku na sále. A věřím, že se budeme
všichni dobře bavit!

Tak červená růžičko, v kole se toč! A nejen letos, ale i v dalších nej-
méně sedmdesáti letech!

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

V lednu měli zájemci o místní historii možnost dozvědět se na muzejní
přednášce další „střípek“ o Novohradsku minulého století.

Více se dočtete uvnitř NZ

Kluci ve velkém „zápalu“ při hledání dinosaurů…

Bez mašinky by karnevalu asi něco chybělo…

I rodiče si rádi zasoutěžili… a děti si to budou pamatovat,
protože „kdo si hraje, nezlobí“...

Dětský karneval
Tradiční dětský karneval „odstartoval“ sezonu masopustů a

plesů… Je radostné a optimistické, když si mohou děti (a s nimi i
rodiče) bezstarostně hrát…Děkuji všem za organizační spolu-
práci na této kulturní akci a přeji všem rodinám hodně dalších
veselých dnů. KJ
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FOTOOHLÉDNUTÍ
za vánočním časem ve školní družině
a tříkrálovým časem v mateřské školce

Čas před rozbalováním dárků je vždycky je vždycky tak pěkně napínavý
…i ve školní družině#%$(

Tříkráloví Broučci

Tříkrálová Koťátka

Tříkrálová Sluníčka

Tříkrálové Žabičky
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Zápis z 43. schůze městské rady
ze dne 11.12.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 42. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 42. jednání rady města.

� 2. Pronájem - nebyt. prostory č.p. 14 -
po zveřejnění
Rada města schvaluje pronájem nebytových
prostor v objektu č.p. 14, Nové Hrady dle
návrhu o výměře 52,60 m2 paní Miroslavě
Š., Srubec za částku 300,-Kč/m2/rok, na
dobu pěti let s tříměsíční výpovědní lhůtou a
pověřuje Technické služby města Nových
Hradů přípravou nájemní smlouvy.
(Rada po zveřejnění projednala žádost paní
Jany Š., Srubec o pronájem nebytových
prostor (plocha bývalé pizzerie) v č.p. 14,
Nové Hrady o výměře 52,60 m2.)

� 3. Odpis promlčených pohledávek pro
nedobytnost
Rada města schvaluje odpis promlčených
pohledávek pro nedobytnost za rok 2017
v celkové výši 15.584 Kč.
(Rada města obdržela od Ekonomického
odboru MěÚ Nové Hrady informaci o
odpisu promlčených pohledávek pro ne-
dobytnost. Na základě výzev zasílaných
dlužníkům k úhradě pohledávek a uplynutí
šestileté lhůty po jejich splatnosti jsou po-
hledávky považovány za nedobytné, tj. prá-
vo pro vybrání poplatku a jeho vymáhání
zaniklo. Z podrozvahové evidence se jedná
o vyřazení částky 15.584 Kč za rok 2017, tj.
33 ks pohledávek.)

� 4. Zápis finanční komise
Rada bere na vědomí zápis z jednání Finanč-
ní komise rady města ze dne 11.12.2023.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční komi-
se konané dne 11.12.2023. Finanční komise
na základě provedeného výběrového řízení ve
věci projektu „Svoz komunálního odpadu pro
Město Nové Hrady na rok 2024“ doporučila
radě města podepsat smlouvu s firmou Marius
Pedersen a.s. (IČ: 42194920), která jako jedi-
ná podala nabídku.)

� 5. Výběrové řízení na akci „Svoz
komunálního odpadu pro Město Nové
Hrady na rok 2024“
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost Marius Pedersen a.s. (IČ: 42194920)
na akci: Svoz komunálního odpadu pro

Město Nové Hrady na rok 2024 a pověřuje
starostu podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční ko-
mise ve věci posouzení a hodnocení zadáva-
cího řízení na akci „Svoz komunálního
odpadu pro Město Nové Hrady na rok
2024“. V rámci zadávacího řízení byla po-
suzována nabídka, kterou podala firma Ma-
rius Pedersen a.s. s nabídkovou cenou 2.632
Kč/t Kč bez DPH.)

� 6. Rozpočtové opatření č. 12/2023
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 12/2023.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Eko-
nomického odboru návrh rozpočtového
opatření č. 12/2023.)

� 7. Návrh žádosti o podporu z programu
MŽP k projektu „Nové Hrady-připojení
vrtu HV-3 a doplnění technologie do
ÚV“
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí dotace v rámci dotačního programu
Ministerstva životního prostředí na základě
výzvy: Zdroje pitné vody – Průzkum, posí-
lení a budování zdrojů pitné vody s názvem
projektu: „Nové Hrady-připojení vrtu HV-3
a doplnění technologie do ÚV“.
(Rada projednala návrh žádosti o podporu
z programu MŽP „Zdroje pitné vody“
v rámci projektu „Nové Hrady-připojení
vrtu HV-3 a doplnění technologie do ÚV.
Cílem projektu je zajištění dodávek pitné
vody v dostatečném množství obyvatelům
města Nové Hrady. Celkové náklady pro-
jektu: 5.402.949,89 Kč s DPH. Dotace
SFŽP : 2.100.000 Kč s DPH.)

� 8. Návrh žádosti o podporu z programu
MPO k projektu „Energetická koncepce
města Nové Hrady“
Rada města schvaluje podání žádosti k pro-
jektu „Energetická koncepce města Nové
Hrady“ pro aktivitu Zpracování místní ener-
getické koncepce MEK.
(Rada projednala návrh žádosti o podporu
z programu MŽP „Zdroje pitné vody“
v rámci projektu „Nové Hrady-připojení
vrtu HV-3 a doplnění technologie do ÚV.
Cílem projektu je zajištění dodávek pitné
vody v dostatečném množství obyvatelům
města Nové Hrady. Celkové náklady pro-
jektu: 5.402.949,89 Kč s DPH. Dotace
SFŽP : 2.100.000 Kč s DPH.)

� 9. Bezúplatný převod pozemků
– Lesy ČR
Rada schvaluje Smlouvu o bezúplatném
převodu nemovitých věcí z vlastnictví Čes-
ké republiky a z práva hospodařit pro Lesy
České republiky, s.p. a pověřuje starostu
města jejím podpisem.
(Rada projednala smlouvu o bezúplatném
převodu pozemků od Lesy ČR, s.p. ve věci
bezúplatného převodu pozemků pod stav-
bami komunikací – parc. č. 259/26 o výmě-
ře 1169 m², parc. č. 259/53 o výměře 57 m²,
parc. č. 259/55 o výměře 284 m², parc. č.
259/56 o výměře 444 m² , parc. č. 259/57 o

výměře 196 m², parc. č. 259/58 o výměře
875 m², parc. č. 259/68 o výměře 279 m²,
parc. č. 259/69 o výměře 242 m² a parc.č.
811/3 o výměře 337 m², vše v k.ú. Nové
Hrady. Záměr bezúplatného převodu byl
schválen Zastupitelstvem města Nové Hra-
dy dne 21.11.2023.)

� 10. Návrh žádosti o podporu
z programu MPO k aktivitě „Zavedení
systému hospodaření s energií v podobě
energetického managementu“
Rada města schvaluje podání žádosti k pro-
jektu Energetická koncepce města Nových
Hradů v rámci výzvy č. EFEKT III 2/2023
Ministerstva průmyslu a obchodu České re-
publiky.
(Rada projednala návrh žádosti o podporu
z programu MPO v rámci zavedení systému
hospodaření s energií v podobě energetické-
ho managementu. Cílem projektu je tvorba
dokumentů, příprava systémů pro monitoro-
vání a vyhodnocování spotřeby energie a
zavedení systému energetického manage-
mentu do praxe. Maximální částka dle roz-
počtu: 549.000 Kč bez DPH. Maximální
výše dotace činí 500.000 Kč – max. 90%
maximální výše způsobilých výdajů.)

Zápis z 44. schůze městské rady
ze dne 18.12.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 43. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 43. jednání rady města.

� 2. Pronájem společenských prostor
– TSM
Rada města bere na vědomí ceník TSM
Nové Hrady pro pronájem společenských
prostor, ubytování a půjčovného pro párty
stany a příslušenství s platností od
01.01.2024.
(Rada byla ředitelem TSM Nové Hrady se-
známena s návrhem ceníku pro pronájem
společenských prostor, ubytování a půjčov-
ného pro párty stany a příslušenství. Ceník
bude platný od 01.01.2024.)

� 3. Zveřejnění záměru
– Komenského 188
Rada města souhlasí se zveřejněním proná-
jmu nemovité věci formou výběrového ří-
zení I – pozemku parc. č. st. 12/5, k.ú. Nové
Hrady, jehož součástí je objekt k bydlení čp.
188 (0+1, o velikosti 30,99 m2), dle návrhu.
Rada pověřuje tajemníka MěÚ Nové Hrady
zveřejněním na úřední desce města dle ná-
vrhu.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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(Rada projednala návrh zveřejnění proná-
jmu nemovité věci formou výběrového říze-
ní I – pozemku parc. č. st. 12/5, k.ú. Nové
Hrady, jehož součástí je objekt k bydlení čp.
188. Jedná se o pronájem bytu, 0+1 o veli-
kosti 30,99 m2. Minimální výše nájemného
činí 70 Kč/měsíc/m2 bez záloh na služby
(vodné, topení aj.) a zařizovací předměty.)

� 4. Darovací smlouva – Jčk
Rada města schvaluje darovací smlouvu č.
010/23/126/03/00 s Jihočeským krajem a
pověřuje starostu podpisem.
(Rada obdržela návrh darovací smlouvy č.
010/23/126/03/00 ve věci vypořádání po-
zemků ve vlastnictví města Nové Hrady a
Jihočeského kraje. Převáděné pozemky ve
vlastnictví města Nové Hrady jsou poze-
mky, na nichž se nacházejí především sil-
nice/komunikace ve správě Jihočeského
kraje/Správy a údržby silnic, Č. Budějovice.
Záměr darování pozemkových parcel byl
schválen Zastupitelstvem města Nových
Hradů na 4. jednání dne 31.05.2024.)

� 5. Žádost o dotaci – MPO
– Rekonstrukce veřejného osvětlení
Rada města schvaluje podání projektové
žádosti k projektu „Modernizace veřejného
osvětlení ve městě Nové Hrady“ v rámci
Národního plánu obnovy Ministerstva prů-
myslu a obchodu ČR dle návrhu a pověřuje
místostarostu J. Kollmanna dalším jedná-
ním.
(Rada města byla místostarostou J. Koll-
mannem seznámena s přípravou projektové
žádosti k projektu Modernizace veřejného
osvětlení ve městě Nové Hrady. Poskytova-
telem dotace je Ministerstvo průmyslu a ob-
chodu. Celková výše požadované dotace:
2.268.600 Kč. Modernizací veřejného
osvětlení dojde k úspoře cca. 75 MWh/rok.)

� 6. Dodatek č. 1 – smlouva o dílo
(„Nové Hrady – ulice 5. května, obnova
kanalizace a přípojek Etapa 1.1“)
Rada města schvaluje Dodatek č. 1 ke
smlouvě ve věci akce „Nové Hrady – ulice
5. května, obnova kanalizace a přípojek Eta-
pa 1.1“ se společností DVOŘÁK stavební
s.r.o. a pověřuje starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.1 ke
smlouvě se společností DVOŘÁK stavební
s.r.o. ve věci Nové Hrady – ulice 5. května,
obnova kanalizace a přípojek Etapa 1.1. Do-
datek řeší prodloužení termínu realizace
stavebních prací u 1.1 etapy, a to do
19.01.2024.)

� 7. 14. ročník benefičního koncertu
„Kdo má rád …“
Rada města bere na vědomí konání benefič-
ního koncertu „Kdo má rád…“. Rada souhla-
sí se záštitou akce formou morální záštity
starosty města a s bezplatnou výpůjčkou
sálu v hotelu Máj pro konání této akce.

(Rada obdržela od Martina Franceho – Mar-
tin Production, Praha informaci k benefiční-
mu koncertu „Kdo má rád …“ a zároveň
žádost o záštitu nad koncertem. Rada města
souhlasila s udělením morální záštity sta-
rosty města a s bezplatným poskytnutím
sálu v hotelu Máj pro tuto benefiční akci
(výtěžek této tradiční akce vždy putuje na
podporu dětského oddělení nemocnice
v Prachaticích). Město Nové Hrady se bude
též podílet na propagaci akce.)

� 8. Žádost obce Hranice – spolupráce
SDH Nové Hrady
Rada města bere na vědomí informaci sta-
rosty o jednání s velitelem SDH Nové Hra-
dy a pověřuje starostu dalším jednáním.
(Starosta informoval radu o jednání s velite-
lem výjezdové jednotky SDH Nové Hrady
ve věci využívání jednotky pro obec Hrani-
ce, která v současné době nedisponuje svou
výjezdovou jednotkou.)

� 9. Znalecký posudek (Šillerovec)
– VŠTE
Rada města schvaluje záměr prodeje poze-
mků parc. č. KN 744/1, 744/2 (dle GP), KN
750/6, 747/1 a 747/2 a stavby č.p. 98 stojící
na pozemku KN st. 127, vše v k. ú. Údolí
u Nových Hradů za částku 2.079.000 Kč
(plus náklady na vypracování znaleckého
posudku ve výši 42.350 Kč) a pověřuje ta-
jemníka MěÚ opětovným zveřejněním zá-
měru prodeje na úřední desce města.
(Rada opětovné projednala znalecký posu-
dek č. 030212/2023 vypracovaný Vysokou
školou technickou a ekonomickou v Č.B. ve
věci ocenění pozemků parc. č. KN 744/1,
744/2 (dle GP), KN 750/6, 747/1 a 747/2 a
stavby č.p. 98 stojící na pozemku KN st.
127, vše v k.ú. Údolí u NH.)

� 10. Odkup pozemků – parc.č. KN st. 1/1
a KN st. 1/2, vše v k.ú. Mýtiny
Rada města bere na vědomí žádost o odkou-
pení pozemků parc. č. KN st. 1/1 a KN st.
1/2, vše v k. ú. Mýtiny a pověřuje starostu
zadáním vypracování znaleckého posudku.
(Rada projednala společnou žádost paní
Mgr. Radky J. a pana Mgr. Jana M. ve věci
koupě pozemku parc.č. KN st. 1/1 a KN st.
1/2, vše v k.ú. Mýtiny.)

� 11. Pronájem – vodní plocha
– po zveřejnění
Rada města schvaluje pronájem rybníku
v osadě Údolí u Nových Hradů – pozemku
parc.č. KN 544, k.ú. Údolí u Nových Hradů
o výměře 1528 m2 za částku 1,-Kč/rok pro
SDH Údolí, na dobu pěti let s tříměsíční vý-
povědní lhůtou a pověřuje starostu podpi-
sem smlouvy.
(Rada po zveřejnění projednala žádost
SDH Údolí o pronájem rybníku v osadě
Údolí u Nových Hradů – pozemku parc. č.
KN 544, k.ú. Údolí u Nových Hradů o vý-
měře 1528 m2 za účelem realizace kultur-
ních a společenských aktivit a souhlasila
s podmínkami pronájmu na období 5 let
dle návrhu.)

� 12. Upravená územní studie –
Projektový ateliér AD s.r.o.
Rada města bere na vědomí upravené znění
Územní studie Nové Hrady 1. ÚS. A pově-
řuje starostu dalším jednáním.
(Starosta informoval radu o upravené podo-
bě Územní studie Nové Hrady 1. ÚS na zá-
kladě vzešlých podnětů ze dne 15.11.2023.)

� 13. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí bez výhrad se žádostmi
(Fiera a.s., Atelier Kobera, Mašek Elektro
s.r.o.) a pověřuje starostu jejich podpisem.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

� 14. Stavební a silniční správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajícím stavebních správních řízeních a ne-
měla k nim připomínky.)

� 15. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 16. Vrácení poskytnuté dotace
– ZO AVZO Nové Hrady p.s.
Rada města bere na vědomí oznámení ZO
AVZO Nové Hrady p.s. o vrácení poskyt-
nuté dotace.
Rada města upozorňuje na povinnost vyúč-
tovat/vrátit poskytnutou dotaci v plné výši
nejpozději v termínu do 31.01.2024.
(Rada obdržela oznámení ZO AVZO Nové
Hrady p.s. o vrácení poskytnuté dotace na
akci „Oprava a údržba majetku“, kdy z dů-
vodu nutnosti nového balistického posudku
dotace nebyla čerpána.)

� 17. Nevajgluj a.s. – návrh smlouvy
o úhradě nákladů na úklid a nakládání
s odpady tabákových výrobků
Rada města bere na vědomí návrh smlouvy
o úhradě nákladů na úklid a nakládání s od-
pady tabákových výrobky od společnosti
Nevajgluj a.s.
Rada města nesouhlasí s připojením se ke
kolektivnímu systému, jehož provozovate-
lem je společnost Nevajgluj a.s.
(Rada obdržela návrh smlouvy o úhradě ná-
kladů na úklid a nakládání s odpady tabáko-
vých výrobků od společnosti Nevajgluj a.s.,
Praha.)

� 18. Zápis z jednání sociální komise
ze dne 11.12.2023
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
sociální komise ze dne 06.11.2023.
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Rada města na základě doporučení Sociální
komise rady města N. Hradů a Finanční ko-
mise rady města N. Hradů schvaluje poskyt-
nutí prostředků formou finančního daru ve
výši 20.000 Kč pro Domov pro seniory Hor-
ní Stropnice.
Rada města bere na vědomí bere žádost mž.
Zuzany a Jaroslava M. zůstat v evidenci
uchazečů o byt 1+1 v DPS Nové Hrady.
Rada města schvaluje na základě doporučení
a zápisu z jednání Sociální komise rady měs-
ta Nové Hrady přidělení bytu č. 4 v domě
DPS Nové Hrady panu Janu P., Třeboň.
(Rada obdržela zápis z jednání sociální ko-
mise ze dne 11. 12. 2023 s doporučením pro
radu.)

� 19. EKO-KOM – změna sazebníku
odměn a koeficientů bonusových složek
od 1.1.2024
Rada města bere na vědomí informaci od
společnosti EKO-KOM, a.s. ve věci změny
sazebníku odměn a koeficientů bonusových
složek platného od 1.1.2024.
(Rada projednala informaci od společnosti
EKO-KOM, a.s. ve věci změny sazebníku
odměn a koeficientů bonusových složek od
1.1.2024 ke Smlouvě o zajištění zpětného
odběru využití odpadu z obalů.)

Zápis z 45. schůze městské rady
ze dne 3.1.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady,
Ing. Eva Ševčíková, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 44. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 44. jednání rady města.

� 2. Jednání s rakouskými kolegy –
průzkumné ložisko Nakolice
Rada města bere na vědomí informaci staros-
ty města o jednání se starosty rakouských obcí
Grossdietmanns a Unserfrau-Altweitra ve věci
průzkumného ložiska Nakolice.
(Starosta informoval radu o proběhlém jednání
s rakouskými kolegy z obcí Grossdietmanns a
Unserfrau-Altweitra ve věci plánovaného zá-
měru státního podniku DIAMO prozkoumat
ložisko Nakolice (granit, živec ad.) a o násled-
ném dalším společném postupu, který by
mohl vést k zabránění realizace průzkumu
ze strany DIAMO s.p. již v první fázi jejich
záměru.)

� 3. Jihočeský kraj – smlouva o dílo
– Křižovatka silnic II/154 a III/156,
Nové Hrady
Rada města bere na vědomí návrh Smlouvy
o dílo na akci „Křižovatka silnic II/154 a
III/156, Nové Hrady“ a pověřuje starostu
dalším jednáním.
(Rada projednala návrh Smlouvy o dílo
k akci „Křižovatka silnic II/154 a III/156,
Nové Hrady“. Návrh smlouvy řeší vzá-
jemná práva k dodávce stavebních prací -
chodníky a nástupiště, veřejné osvětlení
chodníků. Tento návrh smlouvy bude sou-
částí zadání výběrového řízení k této akci.
Výběrové řízení je koordinováno ve spolu-
práci s Jihočeským krajem.)

� 4. Jihočeský kraj – smlouva o dílo
– Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah Nové Hrady
Rada města bere na vědomí návrh Smlouvy
o dílo na akci „Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah Nové Hrady“ a pověřuje
starostu dalším jednáním.
(Rada projednala návrh Smlouvy o dílo
k akci „Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady“. Návrh
smlouvy řeší vzájemná práva k dodávce
stavebních prací - chodníky, vodovod, ka-
nalizace, veřejné osvětlení. Tento návrh
smlouvy bude součástí zadání výběrového
řízení k této akci. Výběrové řízení je koordi-
nováno ve spolupráci s Jihočeským krajem.)

� 5. Ukončení nájemní smlouvy – Lesy ČR
Rada města bere na vědomí ukončení nájem-
ního vztahu s Lesy ČR s.p. a pověřuje místos-
tarostu J. Kollmanna dalším jednáním.
(Rada byla místostarostou informována o
ukončení nájemní smlouvy k pozemku parc.
č. KN 1400, v k. ú. Byňov, kdy pronajímate-
lem byly Lesy ČR s.p.. Důvodem je ukonče-
ní smluvního vztahu na základě nájemní
smlouvy č. 128/2012. Město má zájem
předmětný pozemek koupit v rámci realiza-
ce nového chodníku a vypořádání okolních
pozemků.)

� 6. Přijetí věcného daru – ZŠ Nové
Hrady
Rada města souhlasí s přijetím sponzorské-
ho daru od firmy Flosman a.s. Nové Hrady
v celkové výši 1.452 Kč.
(Rada obdržela od ZŠ Nové Hrady žádost
o schválení sponzorského daru od firmy
Flosman a.s. Nové Hrady v celkové výši
1.452 Kč.)

� 7. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada obdržela od ZŠ Nové Hrady žádost
o schválení sponzorského daru od firmy
Flosman a.s. Nové Hrady v celkové výši
1.452 Kč.)

� 8. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostí Atelieru Ko-
bera s.r.o., Týn nad Vltavou o udělení sou-

hlasu s vynětím ze ZPF a se zplnomocně-
ním k podání žádosti o vynětí ze ZPF a po-
věřuje starostu podpisem žádostí.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

� 9. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

Zápis z 46. schůze městské rady
ze dne 10.01.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 45. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 45. jednání rady města.

� 2. Ukončení nájmu hotel Máj
– Kolbaský
Rada města souhlasí s ukončením nájmu
panu F. Kolbaskému, IČ: 88917819, restau-
race v hotelu Máj k 31.01.2024 a pověřuje
TSM převzetím části objektu – restaurační-
ho zařízení a zároveň i převzetím přidělené-
ho služebního bytu.
Rada města schvaluje záměr pronájmu po-
zemku parc. č. st. 470, jehož součástí je
stavba čp. 295, část objektu – restaurační
zařízení, dle návrhu a zároveň pověřuje ta-
jemníka MěÚ Nové Hrady zveřejněním zá-
měru na úřední desce města.
(Rada projednala žádost pana F. Kolbaské-
ho, IČ: 88917819, o ukončení nájmu restau-
race v hotelu Máj k 31.01.2024. Rada
souhlasila s ukončením nájemního vztahu
k 31.1.2024 za podmínky, že dojde ke kom-
pletnímu předání objektu a služebního
bytu.)

� 3. Změna ceny vodné a stočné 2024 –
ČEVAK a.s
Rada bere na vědomí dokument o Změně
cen vodného a stočného pro potřeby města
pro rok 2024.
(Rada obdržela od společnosti ČEVAK a.s.
dokument o Změně cen vodného a stočného
pro potřeby města pro rok 2024. Ceny pro
rok 2024 byly schváleny na 7. veřejném za-
sedání Zastupitelstva města Nových Hradů
konaného dne 14. prosince 2023.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 4

pokračování na str. 6



6 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ únor 2024

� 4. Zápis z jednání sociální komise ze dne
08.01.2024
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
sociální komise ze dne 08.01.2024.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 2, Ko-
menského č.p. 188 panu Jiřímu M., Nové
Hrady a pověřuje Technické služby města
Nových Hradů přípravou nájemní smlouvy.
(Rada obdržela zápis z jednání Sociální ko-
mise rady města ze dne 08.01.2024 s dopo-
ručením pro radu.)

� 5. Oznámení o nečerpání dotace
– Český ryb. svaz, MO Nové Hrady
Rada města bere na vědomí oznámení Čes-
kého rybářského svazu, z.s. - Místní organi-
zace Nové Hrady o vrácení poskytnuté
dotace.
Rada města upozorňuje na povinnost vyúč-
tovat/vrátit poskytnutou dotaci v plné výši
nejpozději v termínu do 31.01.2024.
(Rada obdržela oznámení od Českého rybář-
ského svazu, z.s. - Místní organizace Nové
Hrady o vrácení poskytnuté dotace na čin-
nost rybářského kroužku ve výši 6.500 Kč,
kdy kroužek nebyl otevřen.)

� 6. Odpis promlčených pohledávek
pro nedobytnost
Rada města schvaluje odpis promlčených po-
hledávek pro nedobytnost za rok 2018-2019
vyřazením na podrozvahovou evidenci v cel-
kové výši 6.051 Kč.
(Rada města obdržela od Ekonomického
odboru MěÚ Nové Hrady informaci o odpi-
su promlčených pohledávek pro nedobyt-
nost. K vyřazení pohledávek za období
2018-2019 na podrozvahovou evidenci do-
šlo vzhledem k uplynutí tříleté promlčecí
lhůty po jejich splatnosti. Do podrozvahové
evidence bude převedena částka 6.051 Kč.)

� 7. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostmi (UNION
GRID s.r.o. o souhlas s umístěním stavby
Byňov, K 608/1 – úprava NN a udělení plné
moci pro UNION GRID s.r.o. ve věci stav-
by Byňov, K 608/1 – úprava NN) a pověřuje
starostu jejich podpisem.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

ZÁPIS z 7.  veřejného zasedání
Zastupitelstva města Nové Hrady
konaného dne 14. prosince 2023

Přítomni:
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,

Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska,
Petr Michale.
Omluveni:
Ing. L. Bártová, Ing. Z. Dorschner,
I. Dorotovič, L. Duspiva.

Celkem bylo přítomno 11 členů.

Zapisovatel:
Ing. Vladimír Schusser,
tajemník MěÚ Nové Hrady.

Pan starosta zahájil zasedání, které se ko-
nalo od 18:00 hodin v Kulturním sále hotelu
Máj v Nových Hradech. Bylo přítomno 11 čle-
nů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina, a
zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálů byl zastupitelům zaslán a

dotázal se, zda má někdo další návrh na do-
plnění bodu do programu jednání.

Mgr. Hokr (starosta) požádal o doplnění
bodu: Kalkulace vodné a stočné 2024. Materiá-
ly k tomuto bodu byly zastupitelům zaslány.

Tento bod byl doplněn do programu jedná-
ní pod číslem 5.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení z 6. zasedání

zastupitelstva
2. Rozpočet města pro rok 2024
3. OZV o místních poplatcích

(poplatek ze psů, poplatek z pobytu,
poplatek za užívání veřejného prostranství,
poplatek za obecní systém odpadového
hospodářství)

4. Zásady pro tvorbu a použití sociálního fondu
5. Kalkulace vodné stočné 2024
6. Interpelace
7. Diskuze
8. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Mgr. Michal Jarolímek, Ing. František
Štangl, Petr Michale.

Návrhová komise byla schválena. - 10 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Mgr. Michal
Jarolímek.

Hlasování:
Pro 10
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr.
Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska, Petr Mi-
chale.
Proti 0
Zdržel se 1
Mgr. Michal Jarolímek.

Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-
su z 7. jednání zastupitelstva: Bc. Josef Vo-
choska, Ing. Eva Ševčíková.

Hlasování:
Pro 9
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomáško-
vá, Ing. Pavel Hamberger, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 2
Bc. Josef Vochoska, Ing. Eva Ševčíková.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle ná-

vrhu. - 9 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

Pan starosta poprosil o vzdání úcty panu
Ladislavu Duspivovi a panu Zdeňku Kučerovi
minutou ticha.

� 1. Kontrola usnesení z 6. zasedání
zastupitelstva ze dne 21.11.2023
Kontrolu usnesení z 6. jednání zastupitel-

stva přednesl přítomným starosta města Mgr.
Hokr.

Pan starosta informoval k bodu č. 4 - Prů-
zkumné území Nakolice, kdy na proběhlé akci
Silvy Nortici dne 29.11.2023 se nemohl z dů-
vodu nachlazení zúčastnit aktivity, která pro-
bíhala v Rakousku, nicméně je naplánována
schůzka se starosty sousedních obcí (Großdi-
etmans, Dietmans, Unserfrau Altweitra) na
den 21.12.2023. Dále uvedl, že na základě zís-
kaných informací o vlastnících pozemků, kte-
ré leží v zájmovém území, bude svoláno
společné jednání.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení z 6. zasedání zastupitelstva
(21.11.2023). - 11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Rozpočet města pro rok 2024
Pan starosta informoval o společném jed-

nání finanční komise a finančního výboru, kde
byl představen návrh rozpočtu. Poté bylo svo-
láno další jednání, kterého se zúčastnili členo-
vé finanční komise.
Parametry rozpočtu

Příjmy jsou ve výši 66.537.589 Kč, výdaje
ve výši 83.057.589 Kč a financování ve výši
16.520.000 Kč do rozpočtu + 1.480.000 Kč
jako splátka úvěru za hotel Máj. Financování
společně s příjmy vyrovnávají výdaje. Do roz-
počtu je vloženo 18 mil. Kč z přebytku hospoda-
ření. Zbytek přebytku hospodaření, cca. 17 mil.
Kč, zůstává jako mimorozpočtová rezerva
(částky jsou uvedeny k období: říjen 2023).
Rezerva uvnitř rozpočtu k financování inves-
tičních akcí a projektů činí cca. 13 mil. Kč.
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Příjmy
Rozpočet je držen spíše v nižších hodno-

tách oproti predikci. Příjmy z lesa a bytů a ne-
bytových prostor zůstávají TSM k dalšímu
rozvoji tak, aby mohly pečovat o bytový fond,
městské nemovitosti a zároveň zajistit finan-
cování nového víceúčelového automobilu.

Výdaje
V rozpočtu jsou zahrnuty závazné ukazate-

le pro příspěvkové organizace města. Dotace
pro Technické služby města Nových Hradů
činí 19.100.000 Kč (provozní dotace) a
2.000.000 Kč (investiční dotace). Byly zoh-
ledněny připomínky Bc. Vochosky, aby se
TSM nedostaly do situace, kdy ze svých příj-
mů budou muset odvádět daň. V případě pot-
řeby bude zisk TSM převeden formou
rozpočtového opatření v odkazu na Obstara-
vatelskou smlouvu. TSM plánují investici do
nového traktoru do lesa a vyvážečky, kdy je
možnost získat dotaci. K tomu by byla použita
investiční dotace.

Základní škola Nové Hrady má provozní
dotaci 3.800.000 Kč a Mateřská škola Nové
Hrady provozní dotaci 1.543.000 Kč. Další
výdaje v rozpočtu se týkají zabezpečení chodu
městského úřadu a orgánů města, údržby zele-
ně, opravy chodníků a komunikací, doplnění
rozhlasu, workautové prvky a dětská hřiště,
kdy je shoda s osadními výbory, aby dětská
hřiště byla nadále doplňována a opravována.
Rozpočet dále počítá s výdaji pro hasičské
sbory, výjezdové jednotky, osadní výbory,
spolky, kulturu (tato částka je stanovena v roz-
sahu, jaký byl schválen pro rok 2023), peníze
na zpracování projektových dokumentací
(pokračování ZTV Jižní město, rekonstrukce
bytů, chodník ke Klondajku atd.). Rozpočet
zahrnuje také položku na výstavbu nové větve
vodovodu v Údolí.

Rezerva počítá s financováním projektů,
např. modernizace veřejného osvětlení (ná-
klady 5,5 mil Kč - dotace cca. 2,3 mil Kč), re-
vitalizace veřejných prostranství - plochy
školní družiny a osady Obora (rozpočet akce
1,44 mil Kč - dotace cca. 1,37 mil Kč), oprava
střechy kovárny - II. etapa (rozpočet 2,6 mil
Kč - dotace cca. 1,9 mil. Kč.). Město počítá
s financováním aktivity s Jihočeským krajem,
která se týká výstavby kruhové křižovatky ve
Štiptoni a průtahu městem, kdy realizace
bude rozprostřena do let 2024 a 2025 a bude
ukončena v polovině roku 2025 (město bude
hradit zejména vybudování přeložky vodovo-
du, opravu kanalizace, výstavbu chodníků a
veřejného osvětlení).

Pan starosta dále uvedl, že budou podány
žádosti o dotaci na Připojení vrtu HV 3 - vodár-
na Veveří (rozpočet 4,4 mil, dotace cca. 50%),
zpracování energetické koncepce a energetic-
kého managementu a dále jsou připraveny
projekty k zateplení tělocvičny + fotovolta-
ika, rekonstrukce Zahradní čtvrti II. a III.
etapa (kanalizace, vodovod, parkovací mís-
ta, chodníky).Dále dle schválení územní stu-

die bude dopracována dokumentace k zasíťování
předmětných pozemků a k realizaci chodníku na
Jakuli.

Sociální fond: příjmy 274.500 Kč, výdaje
298.840 Kč - výdaje jsou vyšší z důvodu naa-
kumulování prostředků z minulých let.

Fond pro oddávající: příjmy 7.000 Kč, vý-
daje 30.000 Kč.

Fond pro obnovu vodohospodářského ma-
jetku: příjmy 3.220.000 Kč a stejné výdaje.

Bc. Vochoska konstatoval, že FV se sešel
v malém počtu. Byly projednávány body: roz-
počet 2024 a kalkulace vodné stočné z mate-
riálů zaslaných dodatečně.

Bc. Vochoska dále uvedl, že z hlediska vy-
rovnanosti rozpočtu, tj. z 83 mil. Kč, když se
odečte investiční rezerva 13 mil. Kč, dostane-
me 70 mil. Kč na straně výdajů, kdy nám chybí
cca 3,5 mil. Kč v porovnání s příjmy. Tato
částka by mohla být doplněna o příjmy z lesa a
příjmu z daní, kdy návrh rozpočtu je sestaven
opatrně. Dá se předpokládat, že příjmy by
mohly být pak vyšší. Vyrovnanost rozpočtu je
dle FV v pořádku. Mandatorní výdaje v porov-
nání v roce 2023 zůstávají na podobné výši.
Investice v rozpočtu jsou ve výši 6 mil. Kč
(bez investic do oprav vodovodů a kanalizací),
což je 8,7 % ale pokud k tomu dáme 13 mil. Kč
z rezervy, jedná se již cca 22%, kdy se jedná
o zajímavá čísla.

FV doporučuje rozpočet přijmout.
Ing. Hamberger doporučil za Finanční ko-

misi rozpočet schválit.
Ing. Štangl doporučil analyzovat manda-

torní výdaje, které jsou vysoké. Dále uvedl, že
chybí větší investice do vodovodní a kanali-
zační sítě a obnova tímto tempem bude pak tr-
vat desítky let. Je potřeba se podívat na peníze
z fondu vodohospodářského majetku, kdy je
nutné investovat peníze do této infrastruktury,
aby nás nedohnaly závady v těchto liniových
stavbách. Dále konstatoval, že v případě in-
vestic je do toho započtena investiční rezerva,
a není určité, zda se tyto finance povedou
zapojit.

Mgr. Hokr k mandatorním výdajům uvedl,
že nezná metodiku výpočtu, ale jde o to, co
vnímáme pod mandatorními výdaji. Když
vezmeme položku na opravu rozhlasu, osvět-
lení apod., tak toto jsou důležité věci, ale neví,
zda je označovat jako mandatorní, protože se
z nich platí opravy i rozšíření.

Mgr. Hokr dále uvedl k vodohospodářské-
mu majetku, že zastupitelé mají dohodu, že se
finance z nájmu vodohospodářského majetku
ukládají do fondu pro obnovu vodohospodář-
ského majetku. V roce 2023 tyto finance byly
použity na průběžné opravy (řídící jednotka
v ČOV, postupné opravy kanalizace v Zahrad-
ní čtvrti, realizace 5. května/Údolská). Další
stavby jsou naprojektovány - např. celá ul.
5. května. S našetřenými penězi ve výši cca
8 mil. Kč + cca. 3 mil Kč z roku 2024 budeme
pracovat, jen zatím není rozhodnuto, v jakém
pořadí budou jednotlivé akce.

Celková rekonstrukce kanalizační části uli-
ce 5. května byla Ing. Houškou naprojektová-
na na 18 mil. Kč. Akce je připravena tak, že ji
lze rozdělit do tří etap. Jako prioritní varianta

k obnově vodohospodářského majetku je
Zahradní čtvrť II. a III. etapa, kdy byla realizo-
vána již první etapa, která nás stála cca. 6 mil.
Kč. Právě na tuto akci město finanční pros-
tředky šetřilo, čekalo se však na vydání sta-
vebního povolení, neboť v rámci akce vedle
vodohospodářského majetku bude řešeno i
parkování, veřejné osvětlení a chodníky.

Pokud vše půjde, jak má, tak se fond vyčer-
pá na tyto plánované aktivity, a přitom zůstane
cca 1 mil Kč volný na menší obnovu. Je pot-
řeba i nadále projektovat další akce a být
připraveni. Existují studie na dodělání ul.
Navrátilova a Hradební. Řeší se úpravna vody
v Byňově, kdy Čevak navrhuje upravit stávají-
cí nebo vedle postavit úplně novou úpravnu
s přesunem technologií a doplněním nových
věcí. Na podzim proběhlo jednání mezi Čeva-
kem, zástupci města a TSM, kdy by část těch-
to prací (oplocení, vyřezání, zednické práce
apod.) mohly dělat TSM.

Ing. Štangl vznesl připomínku, kdy lze
využít část kumulovaného přebytku hospoda-
ření minulých let, který nám leží na účtu, a při
stávajících úrokových mírách a inflaci je lepší
tyto prostředky efektivně a rozumně investo-
vat. A tyto prostředky použít do ul. 5. května a
udělat jí celou.

Mgr. Hokr odpověděl, že při výměně vo-
dovodu a kanalizace můžeme použít vodohos-
podářský fond, ale povrchy a chodníky
budeme financovat z našeho, a tyto rezervy
budeme na tyto akce používat. S ohledem na
hospodárný přístup v roce 2023 máme našet-
řené peníze, které nebudou ležet na účtu a bu-
dou investovány. Z hlediska financování a
kofinancování všech projektů je zřejmé, že
bude položka přebytku hospodaření z minu-
lých let využita.

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet na
rok 2024 jako schodkový, v celkové výši příj-
mů 66.537.589 Kč, celkových výdajů ve výši
83.057.589 Kč. Financování a použití pros-
tředků z minulých let ve výši 16.520.000 Kč
(včetně splátky úvěru ve výši 1 480 000 Kč).
V rozpočtu jsou zahrnuty závazné ukazatele
pro příspěvkové organizace města, a to pro
Technické služby města Nových Hradů ve výši
19.100.000 Kč (provozní dotace) a 2.000.000 Kč
(investiční dotace), Základní školu Nové Hrady
3.800.000 Kč a Mateřskou školu Nové Hrady
1.543.000 Kč. Sociální fond má stanoveny
celkové příjmy ve výši 274.500 Kč a celko-
vé výdaje ve výši 298.840 Kč. Fond pro od-
dávající má stanoveny celkové příjmy ve výši
7.000 Kč a celkové výdaje ve výši 30.000 Kč,
Fond pro obnovu vodohospodářského ma-
jetku má stanoveny celkové příjmy ve výši
3.220.000 Kč a celkové výdaje ve výši
3.220.000 Kč.

Zastupitelstvo města podle § 102 zákona č.
128/2000 Sb. O obcích pověřuje radu města
ke schvalování jednotlivých rozpočtových
opatření ve stanoveném rozsahu, a to ve výši
do 10 % objemu celkových výdajů schválené-
ho rozpočtu pro rok 2024.

Zastupitelstvo města schvaluje střednědo-
bý výhled rozpočtu pro období 2024–2026. -
10 hlasy.
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Hlasování:
Pro 10
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska, Petr
Michale.
Proti 0
Zdržel se 1
Ing. František Štangl.

� 3. OZV o místních poplatcích
Pan starosta uvedl že dříve byla jedna velká

Obecně závazná vyhláška o poplatcích (OZV)
s více poplatky a nyní je rozdělena do samos-
tatných OZV. Poté předal slovo panu Mgr. Ja-
rolímkovi, který měl přípravu OZV na starost.

Pan Jarolímek představil rozdělení do třech
samostatných OZV (OZV o místním poplatku
za užívání veřejného prostranství, o místním
poplatku ze psů, o místním poplatku z poby-
tu), kdy je toto rozdělení řešeno na základě
doporučení Ministerstva vnitra ČR. Při jed-
notlivých změnách ve vyhláškách jsou pří-
padné změny jednodušší a přehlednější.
OZV byly zpracovány pomocí šablony MV.
O všech vyhláškách platí, že byly zaslány na
MV a nebyl shledán rozpor s platnou legisla-
tivou.

3.1 Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku za užívání veřej-
ného prostranství

Mgr. Jarolímek uvedl, že MV doporučilo
změnit název přílohy č. 1 na Příloha č. 1 k OZV
města Nové Hrady o místním poplatku za užívá-
ní veřejného prostranství.

Mgr. Jarolímek upozornil na změny, kdy
z 90 % se tato vyhláška nemění. Změna pro-
běhla u sazby poplatku čl. 5 bod 2 - možnost
stanovit poplatek paušální částkou za umístění
reklamních zařízení, kdy bude nově možnost
stanovit sazbu nejen za den a m2, ale i zaplatit
paušální sazbu, která je stanovena na tý-
den/měsíc/rok. Pan starosta doplnil informaci
o rozšíření ploch, na které se vyhláška vzta-
huje.

Ing. Štangl vznesl dotaz, jak probíhá kon-
trola dodržování vyhlášky.

Mgr. Hokr konstatoval, že Vyhláška má
správce poplatku a všichni ostatní máme oči,
kdy jednotlivé podněty budou prověřovány a
kontrolovány. V případě reklamních zařízení,
poutačů apod. jsou dozorem i památkáři, kdy
je řešeno jednotlivé umístění cedulí apod.

Ing. Štangl vznesl dotaz na článek 7 bod 2c
- osvobození fyzických osob, v případě reali-
zace předzahrádek, jak probíhá proces šetření
a povolování.

Mgr. Hokr vysvětlil, že nebude vybírán po-
platek v souvislosti s Vyhláškou, ale že samot-
né schválení spadá pod MěÚ Nové Hrady, p.
Z. Vaňka, kdy se jedná o zábor komunikace a
probíhá samostatné správní řízení, při kterém
je vybírán správní poplatek. Dále uvedl, že zde
je úřad garantem, že bude zajištěna průchod-
nost chodníků. Pokud se to bude týkat jiného

místa, tak je předpoklad, že ten rozsah je kon-
zultován dopředu.

Zastupitelstvo města vydává Obecně závaz-
nou vyhlášku města Nové Hrady o místním
poplatku za užívání veřejného prostranství
v upraveném znění. - 11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0

3.2 Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku ze psů

Pan Jarolímek uvedl, že z hlediska obsahu
nedochází k žádné změně.

Pan starosta uvedl, že při diskuzi v minu-
lých letech se nastavilo ponížení částky za psa
v osadách na prvního psa, za druhého psa je
pak částka vyšší. Byl zde nepoměr mezi část-
kou za druhého psa ve městě nebo osadě.
V konkrétním případě při městě Nové Hrady
se jedná o 4 majitele, kteří mají 2 a více psů, a
v osadách se jedná o 3 takové majitele. Na ves-
nici je pes důležitý pro hlídání a není potřeba
tyto úlevy měnit. Z těchto důvodů navrhuje
rada překlopit i tyto výše poplatků do nového
formátu.

Bc. Vochoska uvedl, že by bylo logičtější,
kdyby osady měly pořád stejnou částku za psa,
tj. 150 Kč za každého psa a ve městě 300 Kč a
za druhého psa také. Nebo třeba odlišit i po-
platek za psa v paneláku na 500 Kč a v RD
400 Kč, kdy se jedná o model města Trhových
Svinů. Tento návrh nebyl ale podán. Jedná se
jen o úvahu. Bc. Vochoska dále řekl, že, pokud
se jedná o tak nízký počet majitelů více psů,
pak to asi není nutné měnit.

Mgr. Hokr konstatoval, že je to na další sa-
mostatnou debatu a historicky se první pes
hodně zvýhodňoval v osadách a druhý pak již
méně.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku města Nové Hrady o míst-
ním poplatku ze psů. - 11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0

3.3 Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku z pobytu

Mgr. Jarolímek představil jedinou změnu,
tj. navýšení sazby poplatku z 15 Kč na 25 Kč
za každý započatý den pobytu. Jedná se o stan-
dart v porovnání s okolními městy, které vy-
hlášku mají. Zákonem je dána max. výše
poplatku 50 Kč, což mají Č. Budějovice. Uby-
tovatel poplatek neplatí, ale ubytovatelům ho
platí ubytovaní/hosté. Poplatek je poté odvá-
děn správci poplatku.

Ing. Štangl vznesl dotaz na výběr tohoto
poplatku.

Mgr. Jarolímek konstatoval, že k 10. měsí-
ci 2023 bylo vybráno cca 481 tis. Kč, kdy roz-
počtováno bylo 600 tis. Kč, a je předpoklad,
že tato částka bude naplněna.

Ing. Štangl konstatoval, že se jedná o ra-
zantní navýšení.

Mgr. Hokr uvedl, že jsme byli v okolí prv-
ní, kdo zavedl ubytovací poplatek a zprvu
s tím podnikatelé měli problém, ale nyní se
standardně po ČR vybírá 30 Kč a více. Je na
dalším jednání, jak dát vysvětlení veřejnosti,
na co jsou tyto peníze používány. A pokud
z těchto poplatků nabízíme expozice, paměti-
hodnosti, otevření infocentra, čistotu města
apod, jedná se o finance, které se vracejí zpět
do systému. Jiná města přímo říkají, jaká pro-
centní část jde na úklid, podporu místních
spolků apod., a návštěvník vidí, na co je po-
platek použit. Systém se neustále zdražuje, dle
nového zákoníku práce se nám zvyšují výdaje
na DPP a DPČ a je potřeba tyto výdaje pokrý-
vat. Výše tohoto poplatku nepovede k odlivu
turistů.

Bc. Vochoska uvedl, že je s návrhem spo-
kojen.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku města Nové Hrady o míst-
ním poplatku z pobytu. - 11 hlasy.

Hlasování:
Pro 10
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska,
Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 1
Ing. František Štangl.

3.4 Obecně závazné závazná vyhláška
Nové Hrady o místním poplatku za obecní
systém odpadového hospodářství

Mgr. Jarolímek uvedl, že se nenavrhuje
změna ve výši poplatku, zůstává 600 Kč za ka-
lendářní rok. Změna spočívá v bodech o osvo-
bození poplatku v čl. 6 bodu 2 písm. c a d a
bodu 3 - osvobození pro studující v zahraničí
(více než 6 měsíců v roce) a pro osoby trvale
žijící v zahraničí (minimálně 9 měsíců nepře-
tržitě) a osvobození pro osoby s trvalým poby-
tem ve městě či osadách, kterým poplatková
povinnost vznikla z důvodu vlastnictví nemo-
vité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo
stavbu pro rodinnou rekreaci.

Mgr. Hokr uvedl, že byly zapracovány
změny, které vzešly i z posledních jednání a
těmto občanům města Nové Hrady a osad
bude poplatek za vlastnictví dalších nemovi-
tostí odpouštěn. Odpuštění studentům i oso-
bám žijícím v zahraničí má taktéž logiku, i
když i při krátkém pobytu ve městě mohou
tyto osoby produkovat odpad nebo využívat
sběrný dvůr, např. při rekonstrukci svých ne-
movitostí.

Ing. Štangl konstatoval, že tyto změny jsou
logické a rozumné. V odkazu na bod 2 písm. d
vznesl dotaz, jakým způsobem to budou obča-
né prokazovat, že jsou dlouhodobě v zahraničí.
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Mgr. Hokr uvedl, že u osob žijících v za-
hraničí se vše prokazovalo vyjádřením zdra-
votní pojišťovny.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku města Nové Hrady o míst-
ním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství. - 11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc.
Josef Vochoska, Petr Michale
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Zásady pro tvorbu a použití
soc. fondu
Pan starosta předal slovo tajemníkovi MěÚ.
Ing. Schusser uvedl, že jediná změna spo-

čívá v navýšení částky příspěvku pro zaměst-
nance a uvolněné zastupitele ze stávajících
4.000 Kč na 4.500 Kč.

Ing. Štangl vznesl dotaz na výši příspěvku
v odkazu na konsolidační balíček vlády, kdy
v bodě II je v současnosti fond tvořen odvo-
dem ve výši 3 %.

Ing. Schusser konstatoval, že vládní návrh
předpokládá s odvodem ve výši 1 %, nicméně
cílem je nyní čerpat fond tak, aby se částka ne-
akumulovala nadále.

Zastupitelstvo města schvaluje Zásady pro
tvorbu a použití sociálního fondu dle návrhu. -
11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc.
Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0
19.22 hodin odešel Ing. Štangl.
19.25 hodin přišel Ing. Štangl.

� 5. Vodné a stočné 2024 – ČEVAK a.s.
Pan starosta konstatoval, že město Nové

Hrady má vodohospodářský majetek a stát u
něj definuje částku, kterou je potřeba vybírat
na jeho obnovu. V případě samofinancování
obnovy je potřeba pravidelně navyšovat část-
ku kalkulace vodného a stočného. Nyní došlo
ke změně výpočtu a cílová částka by měla být
cca 4,3 mil Kč. V loňském roce došlo k ustou-
pení od naší koncepce v odkazu na příchod
krize, kdy byl předpoklad, že budou pro obča-
ny stoupat ceny energií apod. Proto bylo ná-
jemné sníženo o cca. 745 tis. Kč tak, aby bylo
docíleno toho, že voda se občanům nebude
zdražovat.

V letošním roce došlo k vypsání výběrové-
ho řízení na provozovatele vodohospodářské-
ho majetku na rok 2025 a 2026. Ve spolupráci
s Čevakem se vedla rozprava o nastavení nové
kalkulace tak, aby tam byla zohledněna všech-

na reálná čísla. V loňském roce došlo k navý-
šení energií o cca. 330 tis Kč, které se již do
ceny promítly.

Dle Čevaku nebyla reálná čísla ohledně
oprav majetku, a to ani na pitné vodě ani na
vodě odpadní (např. rok 2022 - údržba vodo-
vod - předpoklad oprav 278.819 Kč, realita
byla cca. 497.268 Kč). Částky byly značně
podsazené. Při pohledu na skutečné čerpání za
první pololetí v roce 2023 bylo dohodnuto na-
výšení reálné částky na 600.000 Kč u vodovo-
du a na 200.000 Kč u kanalizace. Navýšení
znamená 350.000 Kč navíc. Zároveň byla zpět
na úroveň roku 2022 vrácena výše nájemného,
které se používá na obnovu vodohospodářské-
ho majetku.

V rámci výběrového řízení Čevak ponížil
své náklady, nicméně v návaznosti na výše
uvedené se v reálu jedná o navýšení o 10,32
bez DPH. Provozovatel ČEVAK a.s. předložil
na základě výběrového řízení variantu kalku-
lace, která předpokládá cenu (jednosložková
cena) 35,05 Kč/m3 (bez DPH) u vody pitné a
cenu 34.97 Kč/m3 (bez DPH) u vody odpadní.
Celkově tedy dochází k navýšení o 17.29%
(10,32 Kč).

Pan starosta dále uvedl, že díky vypsanému
výběrovému řízení se podařilo ušetřit dalších
cca. 5 Kč za kubík vody. Po výběrovém řízení
bylo ze strany rady města rozhodnuto netakti-
zovat s menším navýšením, ale ani navýšení
ještě zvyšovat tak, aby město více splňovalo
vyhlášku ministerstva ohledně obnovy.

Pan starosta dále konstatoval, že navýše-
ní nás ale v budoucnu reálně čeká, protože
není předpoklad, že náklady budou klesat,
naopak budou spíše růst. Při pohledu na
ceny, které máme, nám jednosložková cena
vychází 70,02 Kč. V porovnání s ostatními
městy máme nastavenou výrazně nižší cenu,
a to i s ohledem na výši nájemného. Jedno-
složková cena u ostatních měst a obcí: Proti-
vín 151 Kč, Netolice 111 Kč, Velešín
105 Kč, Vimperk 94 Kč, Hluboká 103 Kč,
Lhenice 111 Kč, Zliv 97 Kč, TS 90,23 Kč,
Kaplice 95,76 Kč, Vodňany 85,82 Kč, Boro-
vany 93,5 Kč, Krumlov 106 Kč.

19.26 hodin odešel Bc. Plouhar.
19.30 hodin přišel Bc. Plouhar.
Bc. Vochoska uvedl, že máme hodnotu

vodohospodářského majetku z roku 2022 ve
výši 338 mil Kč vč. DPH, a pokud se podívá-
me na zákonný koeficient Ministerstva země-
dělství, který činí 1,2 - 1,6, tak při návrhu pro
2022 Čevak doporučoval koeficient 1,36, tj.
3.800.00 Kč. Pokud by se vycházelo z vyhláš-
ky MZ, tak jsme na 100 Kč také. Ten skok je
dnes připraven citlivě, ale ve srovnání s koefi-
cientem je to málo. Pro obyvatele se jedná
o navýšení o cca 400-450 Kč za občana/rok
dle spotřeby vody. Je důležité, aby liniové
stavby byly opravovány. Města ale nemohou
vše financovat pouze ze svého. Jedná se o zá-
konné předpisy, kdy bude kontrolováno, zda
města do obnovy investují. Pokud tedy nedo-
jde k navýšení, bude se muset část oprav fi-
nancovat z vlastního.

Ing. Štangl konstatoval, že není zbytí. Po-
kud nechceme masivně financovat údržbu z ji-

ných zdrojů města, tak se tento krok musí udě-
lat.

Zastupitelstvo města schvaluje kalkulaci
vodného a stočného pro rok 2024 dle návrhu. -
11 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc.
Josef Vochoska, Petr Michale.
Proti 0
Zdržel se 0

� 6. Interpelace
Nebyla podána Interpelace.

� 7. Diskuze
Ing. Štangl vznesl dotaz na stavby propust-

ků/mostů a podobné infrastruktury na míst-
ních komunikacích, a to jakým způsobem se
obnovují, jak se hlídají a odstraňují případné
závady (př. stav mostu od pivovaru do parku
pod školou/školkou, který nejspíše není náš,
ale na místních komunikacích by bylo dobré
zmapovat statiku a při stavbách ve vlastnictví
města je nutnost se na to podívat).

Pan starosta uvedl, že existují 3 podněty:
1. podnět – propustek ve Vyšném, který není
evidován jako stavba a statické problémy zde
nebyly. 2. podnět Policie ČR - Silnice Vitoraz-
ská ul. (sjezd k Homolkům a na zahradu nad
nimi), u těchto propustků Policie ČR navrho-
vala úpravu čel těchto propustků. Při jednání s
TSM došlo ke shodě celou část zatrubnit a tato
úprava nás čeká. 3. podnět - kvalita mostu při
přístupu do Sokolího hnízda, kdy pracovníci
Správy a údržby silnic konstatovali, že tech-
nický stav mostu není nebezpečný. Těmito
všemi podněty se bylo zabýváno. O jiných
podnětech jsme jako město nebyly informo-
váni.

� 8. Závěr a usnesení
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast, poděkoval za celoroční práci zastupite-
lek a zastupitelů pro město a jeho občany.
Dále pan starosta popřál všem šťastné prožití
vánočních svátků a vše dobré do roku 2024.

Jednání bylo ukončeno ve 19:45 hodin.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 8
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Zámek pod zámkem..?
Zámecký areál necháváme plně otevřen všem lidem bez výjimky. Rádi zde vídáme návštěv-

níky, kteří v klidu tráví svůj volný čas buď na louce, kolem jezírka nebo na lavičkách u zámku.
A zároveň se jim snažíme veškerými dostupnými silami návštěvu zpříjemnit. Pro rok 2023 jsme
například zavedli v průběhu sezóny prohlídky historických prostor či otevřeli kavárnu Rotundu.

Poslední rok však zámek začal trpět okupací skupin lidí, kteří rádi konzumují alkohol a jiné
návykové látky včetně lehkých i tvrdých drog na balustrádě, schodech, lavičkách i ostrůvku, a to
v kteroukoliv dobu. Důsledkem této aktivity je hlasité vystupování jedinců z této party, dále pak
v areálu povalující se cigaretové nedopalky, plechovky, lahve a ostatní odpadky, které druhý den
poklízíme, aby areál vypadal opět čistě a příjemně. Tyto projevy vandalismu jsme v rámci
možností tolerovali do chvíle, kdy v době letošní sezóny přítomnost alkoholových a drogových
dýchánků začala narušovat pobyt hostů a návštěvníků zámku. Během roku se dále objevily gra-
fity v podchodu a na omítce budovy, odpadků přibývalo, načež situace gradovala slovním napa-
dáním (mnohdy adresovanému i správě zámku) a následném incidentu fyzického napadení
v říjnu. Vyvrcholením bylo úmyslné podpálení vykotlaného stromu na Silvestra u rybníka
rachejtlí či petardou, kde zasahovaly jednotky integrovaného záchranného systému a díky nim
vše dobře dopadlo.

Jedinci z inkriminované party byli mnohokrát napomínáni, avšak bez dlouhodobého efektu.
Zámek a jeho okolí vždy patřily k nejrozsáhlejším odpočinkovým zónám v Nových Hradech a
byli bychom rádi, kdyby to tak zůstalo. Divoký západ zde nepotřebujeme a nechceme, avšak are-
ál má soukromého vlastníka, který může rozhodnout o opaku v rámci
prevence před vandalismem.

Nepíše se to snadno a velmi nás to mrzí, ale pokud tímto stylem
bude probíhat i následující rok, budeme muset jakožto správa zámku
přistoupit k radikálnějším řešením. A neradi bychom to nechali dojít až
do bodu, kdy se zámecký areál veřejnosti uzavře, o čemž již vedení
z Prahy uvažovalo.

Je nám jasné, že zbytku města (občanům i vedení) vyhovuje, že se
problémové skupiny zdržují v našem areálu, protože v jiných ulicích a
nárožích je ticho a klid, avšak byli bychom rádi, kdyby se tento rozšiřu-
jící problém postihující i nezletilé občany začal řešit komplexně, niko-
liv přehlížením. Toto je apel jak městu, tak rodičům svých dětí.

S přáním klidného a úspěšného roku 2024
Pavel Spurný a Dagmar Strouhová

Správa areálu zámku v Nových Hradech

Sdílení energií v Česku – jak bude fungovat?
Novela energetického zákona, tzv. Lex OZE 2 ke komunitní energe-

tice, byla před koncem roku schválena a podepsána prezidentem. Co
v praxi přináší?

Od 1. ledna 2024 je možné zakládat energetická společenství, od
1. července 2024 bude umožněno sdílení elektřiny prostřednictvím ve-
řejné distribuční sítě. Díky tomu budou moci odebírat elektřinu z obno-
vitelných zdrojů i ti zájemci, kteří si vlastní výrobnu elektřiny nemohou
dovolit, nebo ji nemají kam umístit.

Sdílení elektřiny bude v praxi od 1. 7. 2024 zajišťovat Elektroener-
getické datové centrum (EDC), prozatím v provizorním režimu, od 1. 7.
2026 by mělo být zprovozněno naplno. Konkrétní pravidla přinese no-
vela vyhlášky o pravidlech trhu s elektřinou, která má vstoupit v účin-
nost nejpozději dne 1. 7. 2024. Energetická společenství budou hradit
plný poplatek za distribuci. Zákon slevu na distribuci sdílení elektřiny
nestanovil, zároveň ji však ani nezakázal.

Novela ve své schválené podobě neumožňuje účastnit se více sku-
pin sdílení. Skupina sdílení je skupina osob, které mezi sebou sdílí elek-
třinu a za tím účelem se registrují u EDC. Může jít o menší skupinu
kolem tzv. aktivního zákazníka, bytový dům nebo širší komunitu v ener-
getickém společenství.

− Aktivní zákazník má právo úplatně i bezúplatně sdílet vyrobenou
elektřinu s využitím distribuční či přenosové soustavy do jiného
předávacího místa výrobce a do nejvýše 10 předávacích míst jiných
zákazníků bez nutnosti zakládat energetické společenství (např. po-
kud má zákazník fotovoltaickou elektrárnu na domě, může si pře-
bytky posílat na chatu, sdílet s rodinou, se sousedy apod.).

− Energetické společenství se nerovná skupině sdílení. V jednom
společenství může být i více skupin sdílení.

− Do 1. 7. 2026 může mít skupina sdílení nejvíce 1000 členů (resp.
odběrných míst), přičemž se všichni musí nacházet na území maxi-
málně tří vzájemně sousedících obcí s rozšířenou působností, příp.
na území hlavního města Prahy. Od července 2026 územní omeze-
ní pro členství v energetických společenstvích skončí.

− U aktivního zákazníka žádné územní omezení neplatí ani nyní –
v jedné skupině sdílení však musí být dodržen limit celkem 11 čísel
EAN předávacích míst, zapojit lze tedy například 4 výrobny a 7 od-
běrných míst.

− Trvalým omezením je, že žádné odběrné místo ani výrobna nesmí
být zapojeny do více než jedné skupiny sdílení.

− Na sdílení se připravuje i ENERKOM RŮŽE - pro aktuální infor-
mace sledujte naše webové stránky www.enerkom-ruze.cz

ENERKOM RŮŽE - jsme regionální energetická komunita,
hledáme energeticky úsporná řešení, ptáme se za vás odborníků.

Finanční úřad pro Jihočeský kraj,
územní pracoviště v Č. Budějovicích v Nových Hradech

Pracovníci mohou převzít daňová přiznání
k dani z příjmu fyzických osob a případně

zodpovědět dotazy k této dani.
termín:

středa 28.2.2024 v době od 12 do 15 hodin

místo:
zasedací místnost v průjezdu radnice městského úřadu
v Nových Hradech (náměstí Republiky 46, Nové Hrady)

vstupní dveře budou označeny
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Obec přátelská rodině
a seniorům 2023

(Nové Hrady přátelské 2023)
Město Nové Hrady se v roce 2023 přihlásilo do celostátní soutěže

Obec přátelská rodině a seniorům 2023. V loňském roce došlo ke slou-
čení obou soutěží do jedné. V každé velikostní kategorii zvítězila jedna
obec, v naší kategorii (obce od 801 do 5 000 obyvatel) zvítězil městys
Křemže. Další přidělení dotace záviselo na bodovém hodnocení dotač-
ní komise a naše město získalo příslib dotace ve výši 576 000 Kč.

Tento dotační titul je neinvestičního charakteru, jeho cílem byla
propagace prorodinných a proseniorských aktivit. Realizace projektu
se odehrávala během roku 2023. Součástí projektu byly následující
aktivity:

− aktivity při komunitním centru – příměstský tábor, tvořivý
kroužek, dobročinný bazar, dětská herna, polytechnický kroužek,
RE-USE, různá cvičení,

− aktivity KIC – velikonoční malování, prorodinné setkání, letní
muzicírování, advent a další,

− aktivity novohradského muzea – sklářská dílna, muzejní noc,
kurz podmalby a procházky s klasickou literaturou,

− vybavení a materiál pro knihovnu Nové Hrady,

− vybavení pro DPS Nové Hrady,

− ostatní aktivity – mezinárodní den žen, předvánoční setkání nejen
pro seniory, dětský den v Byňově, mezigenerační koncert, oslava
dne seniorů, den skateparku a pumptracku a další.

Děkujeme všem aktivním lidem, kteří se zapojili do realizace a kteří
svou aktivitou přinesli zajímavé akce a činnosti svým spoluobčanům a
návštěvníkům města. Těšíme se na další pokračování úspěšných aktivit
i na nové nápady do budoucna.

Realizační tým projektu

Dětský den v osadě Byňov

Adventní trh

Kurz podmalby na sklo s Jiřím Honissem

Letní muzicírování

Mezigenerační koncert

Adventní výzdoba ve městě

Polytechnický kroužek Procházky s klasickou literaturou

Turistický tábor Vybavení pro knihovnu
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Pomáháme – s čím vlastně?
Pečovatelská služba podporuje své uživatele

tak, aby mohli co nejdéle zůstat doma. Zároveň
pomáhá rodinným pečovatelům v tom, aby svou
roli dlouhodobě zvládali, aby se mohli občas
nechat zastoupit.

Pečovatelka pomáhá:
− s péčí o vlastní osobu (podávání jídla a pití, oblékání…)
− při osobní hygieně (výměna inkontinenčních pomůcek, omývá-

ní na lůžku, holení…)
− podpora v pohybu v domácnosti (nácvik chůze aj.)
− aktivizace (společně trávený čas, dohled, doprovod na vycház-

ky atp.)
− pomáhá s přípravou jídla a pití
− provádí nákupy, pravidelný úklid domácnosti, praní a žehlení
− doprovází a dováží k lékaři, na úřady apod.

Služba je dostupná každý den kromě svátků. Můžete se na nás
obrátit i jen s dotazem na vaši situaci a možnosti jejího řešení. Jsme
tu pro vás a vaše blízké. Poradenství a veškeré záležitosti před zahá-
jením služby jsou zdarma. Za poskytnutou péči hradí uživatel sazbu
155 korun za hodinu.

Kontaktovat nás můžete na telefonu: 399 499 936 (sociální pra-
covnice P. Beránková). E-mailem: info@archaborovany.cz .
Bližší informace také na webu www.archaborovany.cz.

M. Strapková, Archa, o. p. s.

Ohlédnutí za výstavou
Místa doma

Od 25. listopadu do konce minulého roku jsme měli v galerii
Koželužna výstavu Místa doma, které byla součástí „Umění darovat
o Vánocích“ (umělci a řemeslníci z regionu Novohradsko-Doudlebsko).
Výstava velkoformátových fotografií momentů z domácí péče je inspi-
rativní a máme z ní radost. O to víc nás potěšila návštěvnost a štědrost
lidí, kteří na výstavu zavítali a přispěli na provoz pečovatelské služby
Archa. Výtěžek činil 11 884 Kč.  Ještě jednou moc děkujeme.

Tereza Umlaufová – Archa

Seniorklub zve všechny zájemce na

zájezd do Velkého Mederu
ve dnech 22.–25.5.2024

Cena je 4500 Kč
a je v ní zahrnut autobus, ubytování a vstup do lázní

Zájemci se mohou hlásit na telefon Jiřiny Hambergerové:
725 713 655 do konce února

Doprava pro léky N. Hrady–T. Sviny

LÉKOBUS
s platností od 1.12.2023

odjezd z N. Hradů (parkovište na autobus. nádraží):

Středa: 9.30 h
(odjezd z T. Svin zpět cca. 10.30 h)

Kontaktní telefon: 386 101 010, 603 882 342

Výsledky Tříkrálového koledování
Vážení a milí dárci, mám tu čest se s vámi podělit o radost z výsled-

ků z Tříkrálového koledování ze začátku ledna tohoto roku. Do kasiček
jsme v Nových Hradech a v okolí vykoledovali celkem 66 636 Kč a na
on-line účet, většinou jako příspěvek za Tříkrálové pivo přišlo do dneš-
ního dne 6 653 Kč. Celkem jsme tedy na náš záměr získali 73 289 Kč.
Všem dárcům i koledníkům upřímné „Pán Bůh zaplať“.

Václav Švarc
koordinátor Tříkrálové sbírky na Nových Hradech a v okolí
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Novinky z turistické oblasti Novohradsko-Doudlebsko
Stalo se již tradicí, že na začátku každého

roku přinášíme informace o aktivitách a no-
vinkách z dílny destinačního managementu,
tedy spolku Novohradsko-Doudlebsko, z.s.
Nejinak tomu bude i nyní, tj. v období kdy ces-
tovní ruch se v našich končinách mění na ces-
tovní klid, a proto je čas na krátké zhodnocení
a výčet toho, co se v naší turistické oblasti
událo.

− Přehled je nutné začít událostí, na kterou
sice destinační management neměl žádný
vliv, ale která významně ovlivní cestovní
ruch v regionu v dalších letech. Tou udá-
lostí je otevření Archeoskanzenu Troc-
nov. Pravdou je, že jeho dokončení je
plánováno až na letošní rok, ale již v tom
loňském bylo možné dokončenou část ar-
cheoskanzenu navšívit. A o tom, že se
otevření setkalo s velkým zájmem svědčí i
návštěvnost areálu, která v roce 2023 pře-
sáhla 40 tisíc návštěvníků, což je více než
jednou tolik ve srovnání s rokem 2022.
Turistická oblast Novohradsko-Doudlebsko
tak byla díky Jihočeskému muzeu oboha-
cena o další významný turistický cíl.

− Zatímco návštěvnost kulturních památek
lze sledovat poměrně jednoduše na zákla-
dě prodaných vstupenek, na jiných mís-
tech, kde je vstup volný, je to přeci jen
složitější, avšak stejně důležité. Před ně-
kolika lety jsme umístili elektronické sčí-
tače pohybu turistů do Terčina údolí a na
Římovskou křížovou cestu, a mohli jsme
tak sledovat, že například v Terčiným údo-
lím projde či projede na kole ročně více než
70 tisíc lidí. V letošním roce jsme tyto dva
sčítače přesunuli na koněspřežnou dráhu na
Holkově a k Velkému rybníku v Trhových
Svinech. Navíc jsme pořídili tři nové sčíta-
če a umístili je na rozhledny na Kraví hoře,
vrchu Hradiště a na Slabošovce. Výsledky
sčítání za dobu měření, tj. od 21.9.2023
do 31.12.2023 svědčí o tom, že naše roz-
hledny jsou populární. Rozhledny na
Kraví hoře a Hradišti navštívilo více jak
8 000 lidí, přičemž návštěvníky si mezi se-
bou podělily v podstatě půl na půl. Na Sla-
bošovku se pak vydalo ve stejném období
1 200 osob.

− Vypreparovaný úsek koněspřežné želez-
nice na Holkově navštívilo od 21.9.2023
více jak 600 lidí, což je jistě odrazem toho,
že se nám v letošním roce podařilo ve spo-
lupráci s panem L. Černým a firmou Vir-
tual lab vytvořit druhou část rozšířené
reality, díky které se mohou návštěvníci
přenést o téměř 200 let zpátky a zažít, jak
to na koněspřežce vypadalo, když se po ní
přepravovala sůl do Českých Budějovic.

− Historie naší turistické oblasti je opravdu
bohatá nejen na významné události, ale
také na běžný život, který zde žili lidé před
sto a více lety. Nedílnou součástí tohoto
života byla i řemesla, na která je dnes
možné již jen vzpomínat. Ideálním mís-
tem pro takové vzpomínání je Buškův

hamr, kde je mimo jiné umístěna expozice
Řemeslo (ne)jen na vodě. Ta byla v letoš-
ním roce obohacena o interaktivní stůl,
který hravou a edukativní formou sezna-
muje děti s jednotlivými, dnes již většinou
zaniklými, řemesly.

− Spolek Novohradsko-Doudlebsko ale ne-
chce jen připomínat zaniklá řemesla. Jeho
cílem je propagovat řemesla současná.
Velmi intenzivní byla proto naše podpora
výrobců lokálních řemeslných a potravi-
nových produktů. S prodejním stánkem
jsme v období od června do prosince nav-
štívili 25 slavností, festivalů, trhů a dalších
akcí, včetně Země živitelky. Rovněž jsme
celé toto období provozovali stálá prodej-
ní místa na Buškově hamru, v Benešově
nad Černou, v Nových Hradech a Borova-
nech. Lokální produkty nejen prezentuje-
me veřejnosti a prodáváme na trzích, ale
také se průběžně věnujeme vyhledávání
nových výrobců zajímavých produktů.
Začátkem září jsme tak mohli uspořádat
další kolo certifikačního procesu, na zá-
kladě čehož jsme udělili marketingovou
značku Opravdu od nás čtyřem výrobkům
(med z Včelařství Čadovi, pivo ze Žum-
berka, česnek od pana Rouhy z Velešína,

masné výrobky od Řeznictví u Krajňáků
z Kaplice).

− V neposlední řadě musíme připomenout, že
po celý rok 2023 jsme prováděli průběžnou
kontrolu a následné opravy drobného turis-
tického mobiliáře a cykloturistického zna-
čení. Kromě oprav jsme i některé nové
prvky (např. informační panely a mapy)
instalovali.

Díky všem výše zmíněným aktivitám se desti-
nační společnosti Novohradsko-Doudlebsko
neustále rozšiřuje okruh partnerů a spolupra-
cujících subjektů. A protože je nový rok tepr-
ve na svém počátku, rádi bychom do něj všem
našim členům, partnerům a příznivcům popřá-
li hodně štěstí, zdraví a úspěchů v osobním i
profesním životě.

Mgr. Michal Jarolímek
Novohradsko-Doudlebsko, z.s.
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Veřejný prostor je každého z nás (pokračování)

V minulém čísle NZ jsem uveřejnila několik fotek „věcí“ z veřejného prostoru, které jsem
okomentovala a pokusila se „upoutat pozornost“ na pár nešvarů. Byly to „nešvary“ či „nedoko-
nalosti“, jejichž vyřešení by nebylo příliš finančně nákladné a bylo by proveditelné díky věcné
komunikaci s těmi, kteří to mohou ovlivnit a změnit. Konkrétním příkladem je využívání měst-
ských plakátovacích ploch. Tady stačí ctít „pravidla vyvěšování plakátů“ (plakáty na dřevěnou
plochu „připínat“ nikoli lepit, šetrně umísťovat na plochu, aby i ostatní se vešli…) a bude to
skvělé jak pro pořadatele akcí, pro kolemjdoucí čtenáře i „materiál“.

V tomto článku bych chtěla ukázat několik příkladů, jak a kde se již pracovalo s uměním ve
veřejném prostoru a kde lze třeba pokračovat. Nicméně věřím, že i vy můžete mít další oblíbená
nebo „smutná“ místa, která by se mohla rozzářit kouskem umění. Moje obhajoba toho, že veřej-
ný prostor má být nejen funkční, ale i krásný, by vydala na několik stran, ale záměrně to nepíšu.
Prý mám občas sklony „k poučování“, a to bych nerada. Tak pro začátek stačí nechat trochu pra-
covat představivost nás všech… a pak to řešit věcně, materiálně, finančně. Pokud by se naskytla
totiž „finanční – dotační příležitost“ vejít opět s uměním do prostoru „mezi lidi“, chtěla bych na
to být připravená a chtěla bych znát i názor Váš.

Děkuji za zájem o věci veřejné i inspirativní diskusi, ať už na březnovém veřejném setkání
nebo osobně v průběhu únorových dnů. V březnovém zpravodaji bych ráda uveřejnila opět ně-
kolik fotografií konkrétních prostranství, která mají potenciál pro změnu.

K. Jarolímková, KIC Nové Hrady

Socha Andělky byla první sochou u rybníka na
okraji města, která nám v době „kovidu“ při-
nesla kousek radostného umění. Postupně se
k ní přidaly další „dřevěné přítelkyně“ a dnes
je chůze po břehu rybníka i procházkou ven-
kovní minigalerií.

Kousek umění se usadilo i na prostranství
před prodejnou v Zahradní čtvrti. Dřevěné ba-
revné housenky na cestě ke kytce, to je práce
řezbáře M. Bicana. A navíc, toto umění vybízí
k používání…

Před Novohradskou kovárnou je umístěna ko-
vová plastika – „obrovské hřebíky“. A ať už od
zhotovitelů plastiky byl nějaký záměr, stejně si
je kolemjdoucí mohou vysvětlovat po svém. A to
je ta pěkná hra s uměním…

V roce 2022 jsme realizovali v rámci česko-rakouského projektu Čas
v umění velkou malbu na zadní trakt KSD, abychom tím nejen zaměřili
pozornost na tuto „skrytou“ část města a začali ji kultivovat, ale i „způ-
sobili lepší náladu“ kolemjdoucím lidem. A jsem ráda, že odezva od
Vás, občanů, byla velmi pozitivní.

Tato budova (garáž) nacházející se vedle prodejny v Zahradní čtvrti by
byla (je?) jako stvořená pro další nástěnnou malbu – pro street art, pro
umělecké vyjádření místa samotného, třeba přírodní či rostlinné moti-
vy?... Nechat Zahradní čtvrť rozkvést i na boční „šedivé zdi“?

Už je to téměř dvacet let od pořádání řezbář-
ského sympózia, ze kterého vzniklo 10 dřevě-
ných soch, jež nás provázejí na procházkách
po městě. Pokud o nich chcete vědět víc (kdo je
stvořil a o čem vypráví), máme k nim na info-
centru propagační letáček.
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Pro toto místo – uprostřed borovic – jsem si „představila“ posazenou
kovovou borovicovou šišku, a to poté, co jsme při koncertu kapely
The Rozladěn v hotelu Máj nechali rozeznít 3 úžasné kovové šišky od
kováře Dana Černého. „Šiška spadlá z borovic, kterou paličkou roze-
zvučíme a na okamžik se zastavíme… třeba cestou na nákup“.

Mini-prostranství vedle budovy I. stupně základní školy. Když kolem to-
hoto místa procházím, mám pokaždé mnoho představ… a jedna se už rý-
suje – úprava a zkultivování místa by mělo patřit dětem i rodičům.
Vždyť kolem toho chodí děti téměř denně a často tam čekají i rodiče.
Tuto moji představu bych chtěla odprezentovat na březnovém setkání.
Víc zatím nepopíšu, abych neovlivnila představu Vaši.

Ulička – proluka – mezi dvěma budovami na náměstí. Ačkoli vede do „výrobního závodu“ i
k WC…tak dům vlevo, tedy zeď se zaslepeným oknem nahoře, „provokuje“ k využití… Třeba
opět k namalování nějakého příběhu... No a že se tudy jde k veřejným záchodům? No a co. Ostat-
ně úroveň, vybavení a fungování veřejných záchodů (včetně nasměrování), ať už jsou kdekoli,
vydává signál o tom, jak si obec váží návštěvníků města. #%

FOTO Veřejný prostor je každého z nás
(pokračování ze str. 14)

Čekárna na autobusovém nádraží – „kukaň“ – si žije „svým životem“…cedulka, na které měly
být původně snad jízdní řády (ale nevím…), se proměnila v ceduli nápisů a vzkazů… Ale co kdy-
by se s tímto „vzkazovým motivem“ zapracovalo ještě jinak a průhledné stěny „ožily“…? Něja-
ký „výtvarný nápad“ by mohl přijít třeba od „mladých kreativců“ nebo od Vás, kteří zde občas
čekáte na autobus… #&



16 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ únor 2024

Novohradský masopust
Zveme vás na Novohradský Masopust,
který se koná ve dnech 10.–11. 2. 2024
Program:
Sobota 10. 2. 2024
začátek v 8 hod. na náměstí – koleda Růžičková, Jalovcová
a Slaměná městem, hrají Písečanka, Kamenická 4-ka a Kameňáci,
od 19 hod. taneční zábava v hotelu Máj, hrají Jižani a Midi,
připravena bohatá tombola, vstupné 200 Kč.

Neděle 11. 2. 2024
začátek v 8.30 hod. – koleda Růžičková, Jalovcová a Slaměná
městem, hrají Písečanka, Kamenická 4-ka a Kameňáci.
Po skončení koledy pohřbení Masopusta v hotelu Máj,
k tanci a poslechu hraje Veselá muzika.

Srdečně zve Masopustní spolek

Masopustní trasy 2024
¡ Sobota 10.2.2024
Koleda Růžičková (žlutá trasa)
− Začíná u autobusového nádraží (čp. 475 a 476), přesouvá se k čp. 294, bytovky ŽPSV,

Vilová čtvrť (čp. 194, 193, 238–235, 182, 320) směr Olejový rybník + pan Winsberger
(poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)

− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Ulicí Pod Vodárnou (čp. 349), Vilová čtvrť (včetně čp. 281, 280) směr Rota,

přesun k novým zástavbám za Rotou., nové zástavby u rybníka Olejový.
Přesun Vilová čtvrť (čp. 304) směrem nahoru k Rotě – končí u čp. 195

− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Jalovcová (modrá trasa)
− Začíná u p. Tuschera, celá Zahradní čtvrť, dům s peč. službou, ulicí směr Flop

(poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)
− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Ulice Pod Zámeckým (čp. 207) spodní ulice Pod Zámeckým (čp. 460, 441–507)
− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Slaměná (zelená trasa)
− Ulicí Vitorazská, bytovky (čp. 334, 335), Zahradní čtvrť (čp. 230, 298), Sídliště Míru,

Vitorazská čp. 168 a 412 (poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)
− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Pokračují do ulice Vilová čtvrť (čp. 325–212), ulice Polní, Vitorazská (čp. 453–361),

horní ulice Pod Zámeckým (čp. 440–462)
− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

¡ Neděle 11.2.2024
Koleda Růžičková (žlutá trasa)
− Začíná u Hradu, ulice Komenského směr náměstí, pokračují ulicí Hradební,

dále ulice Navrátilova, klášter Božího Milosrdenství, ulice Husova až k čp. 78
− Přesun ke zdravotnímu střediskou – čp. 338, ulice Hradební směr náměstí Republiky (čp. 24)
− Přesun na náměstí Republiky (výpomoc) – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Jalovcová (modrá trasa)
− Začíná ulicí Údolská (bankomat – čp. 107), ulice 5. května směrem zpět nahoru,

končí u čp. 130
− Akademie věd, ulice Na Vyhlídce až k Novohradské bráně
− Přesun na náměstí Republiky (vypomáhají) – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Slaměná (zelená trasa)
− Jižní město – nové zástavby (čp. 492, 482, 490,…), včetně čp. 383, celé Jižní město
− Přesun k Českému domu, ulice Česká
− Náměstí Republiky– společný pochod do hotelu Máj

Trasy koled barevně na str. 29

3.2.2024

¢ Masopust v Údolí u N. Hradů
Začátek koledy v 8 h u bývalého pivovaru
Pořádá SDH Údolí

¢ Masopust v Byňově
Začátek koledy v 7:45 h na návsi
Masopustská zábava od 18 h v Hostinci Jakule
Pořádá SDH Byňov

17.2.2024

¢ Masopustní šavlová koleda v Nakolicích,
Vyšném a Oboře
Začátek koledy v 9 h ve Vyšné a ve 13 h v Nakolicích
Masopustská zábava od 19 h v nakolickém sále.
Hraje dechová hudba.
Pořádá SDH Nakolice

Foto-momentky
z masopustu

Městská galerie Koželužna oslovuje
jakéhokoli „lovce foto-momentek“ z No-
vohradského masopustu – Foťte a pošlete
svoje fotky na venkovní výstavu u městské
galerie Koželužna.

Každý lovec foto-momentek může pos-
kytnout 3 fotky (uvedete jméno autora a
telefon. kontakt), které zašle na adresu
kic@novehrady.cz (přes Úschovnu nebo
přinese na „flešce“). Nejzajímavější fotky
vybereme, opaříme komentářem a se začát-
kem výstavní sezony umístíme podél chod-
níčku ke vstupu do galerie Koželužna.

Toto fotoohlédnutí bude věnováno všem
koledníkům a maškarám a také letošnímu
výročí Novohradského masopustu. Těšíme
se na fotozážitky a spolupráci.

Za galerii K. Jarolímková
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Co se dělo ve školce…
Po vánočních svátcích jsme se v naší školce sešli ve středu 3. ledna. Nový rok jsme začali plni

zážitků ze Štědrého dne a večera. Děti vyprávěly, co vše jim Ježíšek přinesl a jak si společně
užili pravou vánoční atmosféru. Postupně jsme se pustili do odstrojení vánočního stromečku,
novým hračkám jsme našli místečka, abychom věděli, kam tyto hračky dávat.

Na prohlídku jesliček v novohradském kostele jsme se vydali v pátek 5. ledna. Děti ze všech tříd
se proměnily na krále a s vyrobenými korunami se vydaly na návštěvu kostela, kde už nás čekal páter
Radoslav Šedivý. Společně jsme si pověděli příběh o narození Ježíška, prohlédli jsme si kostel a po-
děkovali nejen za sladkou odměnu, ale i za pozvání. Budeme se zase těšit v příštím roce.

V týdnu od 15. – 19. ledna jsme ve školce přivítali milou návštěvu. Přicestoval k nám totiž opi-
čák Pepa se svými kamarády. Naše školka se zapojila do projektu známé malířky Venduly Hege-
rové „Pepovo putování za dětmi ve školkách“. Maňásci zvířecích kamarádů se podívali do všech
tříd naší školky, děti si s nimi hrály, naučily je správnému chování a užily si s nimi plno legrace. Na
konci týdne jsme se s Pepou a s kamarády rozloučili a poslali ho do další školky, kde už na ně čeka-
jí další děti a určitě i plno dobrodružství. A kdo ví, třeba k nám Pepa ještě někdy zavítá :-).

Ve středu 17. ledna zavítalo do školky divadlo Zvoneček s pohádkou „O Otesánkovi“. I když
ji všichni známe, v téhle pohádce si Otesánek zacvičil, a nakonec se i poučil. A my si pak u oběda
také zahráli na Otesánky a snědli paní kuchařce všechny palačinky, které na oběd přichystala,
bylo jich 12.

Na konci měsíce ledna nás ještě čeká hudební program, logopedie a v únoru pak další akce,
na které se moc těšíme.

Novohradská školka

Pepa a děti od Sluníček

Pepa s dětmi od Koťáatek Pepa ve třídě Broučků

Zimní olympiáda u Žabiček

Pepa – Žabky

Hry ve sněhu – Žabicky
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Malé ohlédnutí za prosincem 2023
ve školní družině

Prosinec byl plný předvánočních aktivit. Pekli jsme perníčky, soutěžili v soutěži
„Vánoční perníčkovaná“, navštívil nás Mikuláš se svým andělským a pekelným do-
provodem, zúčastnili jsme se vánočního trhu, navštívili jsme Betlém v Apatyka Café,
také jsme soutěžili ve vánočním turnaji v kuželkách, uspořádali jsme krátké vystou-
pení s posezením a vyhlášením výsledku „Vánoční perníčkovaná“ a hlavně jsme se
strašně moc těšili na Ježíška. Ten k nám byl moc hodný a v novém roce na nás pod stro-
mečkem čekala nadílka nových hraček. Leden byl pro nás plný pochodu, zpěvu a tance,
protože masopust je v letošním roce již 9. 2. a my Vás srdečně zveme v 15.00 hod. na no-
vohradské náměstí. Školní družina

1. místo, téma IZS, A. Šromová

1. místo. soutěž Facebook, Krásovi

2. místo, soutěž Facebook. M. Satkoieva

2. místo, téma IZS, T. Kostečka

3. místo, soutěž Facebook
S. Klímová

3. místo, téma IZS

B. Vaňková

3. místo
téma Vánoce
B. Vochozková

2. místo, téma Vánoce
S. Motyčáková

Vánoční krátké vystoupení s posezením
a vyhodnocením Vánoční perníčkované

1. místo, téma Vánoce, M. Janoušková
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Adventní trh

Ježíškova nadílka

Mikulášská nadílka %#&

Vánoční turnaj v kuželkách

Za Betlémemem do Apatyky Caefé

FOTO ze školní družiny
(pokračování ze str. 18)
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Cestovatelské NAŠE promítání
Vážení čtenáři Novohradského zpravodaje, pokud byste zalisto-

vali v únorovém novohradském zpravodaji loňského roku, „narazi-
li“ byste na článek Jiné cestování, ve kterém začínal odstavec:
„A ještě jeden návrh se při Kafi objevil… a to, že za rok se zase sej-
deme s vlastními zážitky a tipy na krásná místa po světě a uděláme
cestovatelské promítání z vlastních cest.“ A tak se tedy pojďme pot-
kat a navzájem si nabídněme „tipy pro dovolenou“ i s zážitky.

A jak to udělat? Kdo se chce přidat, nechť zašle nebo přinese do
10. března 3–5 fotek jedné turistické či kulturní zajímavosti z naší
země nebo ze světa a k tomu jednoduchý popisný text, případně i
s nějakým „nevšedním“ zážitkem prezentovaného místa. A pak při
NAŠEM cestovatelském promítání můžete sami místo odprezento-
vat nebo to uděláme za Vás. Můžeme se tak navzájem inspirovat a
osobně si doporučit, kam se vydat, neboť osobní doporučení má
vždy váhu… První, kdo již přislíbil jeden tip dát, je Jan K. Šmíd a
bude to mikro-ochutnávka Indie a já se ráda přidám.

NAŠE cestovatelské promítání uděláme ve čtvrtek 14.3.2024 od
18 hod. v sále KSD. Času na předvýběr fotek je tedy dostatek. Foto
můžete poslat přes Úschovnu na kic@novehrady.cz nebo přinést na
„flešce“. Další informace řeknu osobně nebo na tel. 602 150 208.

Občerstvení připravíme nebo si přineste i něco dobrého vlastní-
ho. A stejně tak nachystáme neformální náladu a Vy se k ní můžete
přidatJ. Těším se na společné foto-cestování. K. Jarolímková

Město Nové Hrady zve své spoluobčany
na tradiční

Městský-spolkový bál
v sobotu 24.2.2024 od 19 hodin

v Kulturním sále hotelu Máj

Do přípravy a pořádání bálu byly přizvány místní zájmová sdružení
a další instituce, kterým tímto děkujeme za spolupráci.

K tanci zahraje oblíbená dechová hudba PODHORANKA
a kapela MARTIN, jejíž základní složení vychází

z kapely Good Company a která hraje klasickou plesovou
a zábavovou muziku

Těšit se můžete i na tradiční TOMBOLU!
Vstupenky s místenkou lze rezervovat či zakoupit

na novohradském infocentru (v přízemí radnice) nebo na místě
Cena vstupenky 150 Kč

Kontakt KIC N. Hrady: 386 362 195, 602 150 208



únor 2024 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 21



22 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ únor 2024



únor 2024 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 23

Portrét Helene na zdi v Koželužně
V rámci loňské adventní výstavy

v Koželužně proběhla ještě jedna
„drobná“ prospěšná věc. Pro výstavu
„Umění darovat o Vánocích“ věno-
vala malířka Kateřina Ašenbrennero-
vá svůj obraz s názvem Helene, a to
za podmínek, že vybrané peníze za
tento obraz budou věnovány do chari-
tativní kasičky Archy a obraz bude
moci zůstat v galerii. A tak se i sta-
lo. Na začátku ledna byla kasička
předána zástupci Archy a obraz zůs-
tal v Koželužně.

A jaká inspirace vedla K. Ašenbrennerovou k namalování obrazu?
Byl to film vycházející ze skutečného osudu finské malířky Helene
Schjerfbeckové, která byla v letech 1915–23 ve Finsku průkopnicí
modernismu. Žila z nevelkých příjmů na venkově se svou stárnoucí
matkou, která ale nelibě nesla její zálibu. A přesto dokázala Helene
nepodlehnout prchavosti slávy, když se jí podařilo uspořádat soubor-
nou výstavu, kterou byla uchvácena jak kritika, tak i celé helsinské
publikum.

Až příště navštívíte Koželužnu, můžete se tedy podívat na obraz
Helene a třeba z něho vyčíst odvahu a sílu, kterou v minulém století
měla v sobě jedna finská malířka, aby se ve společnosti prosadila…

Děkuji všem dárcům, kteří podpořili nejen Archu, ale i galerii
Koželužnu. K. Jarolímková

VÝSTAVNÍ PLÁN
a doprovodné programy

v galerii Koželužna 2024
Letošní výstavní sezonu bychom chtěli zahájit ve druhé polovině

března, a to výstavou obrazů malířky Lucie Novotné. Motivy či téma-
ta jejích obrazů jsou krajina a její jednotlivosti – voda, stromy, tráva,
prostě příroda, která nás obklopuje a často uzdravuje jenom tím, když
do ní vejdeme. I ty obrazy by mohly mít tuto schopnost. Některé před-
obrazy či inspirace k obrazům Lucie Novotné jsou i z naší novohradské
krajiny, takže uvidíme na výstavě i část našeho domova. Doprovodným
programem k první výstavě by bylo i hudebně-literární pásmo, na kte-
rém se Lucie N. podílela, což by byl první nový „galerijní prvek“
k ozvláštnění prostoru galerie.

Od poloviny května až do konce června chceme dát příležitost
mladým lidem. Ať už začínajícím umělcům nebo těm, kteří svoji sebe-
realizaci naplňují prostřednictvím výtvarné činnosti ve „volném čase“.
Tato výstava je plánovaná jako skupinová, takže by zde mělo být vícero
výtvarných technik a témat. Doprovodnými programy k této výstavě
budou výtvarné nabídky zejména pro děti z místních škol a mladé
umělce, ať už výtvarné workshopy či setkání s profesionálními malíři.

Na červenec a část srpna je v jednání (již s ročním předstihem) spo-
lupráce s jednou jihočeskou renomovanou malířkou, kterou zatím ne-
budu prozrazovat, ale doufám, že se mi ji podaří pro Koželužnu získat a
její tvorbu nabídnout návštěvníkům. Doprovodné programy v červenci i
srpnu budou směřovány k „náhodným“ návštěvníkům galerie („výtvar-
ná samoobsluha“), tak i k pravidelným účastníkům workshopů, kde se
zaměříme na zlepšování dovedností výtvarných technik.

Od poloviny srpna do poloviny září byste mohli „vycestovat“
prostřednictvím fotografií Jana K. Šmída až do Indie. Z jeho poby-
tu v této, pro nás exotické, zemi vzniklo mnoho „divoce barevných
momentů“, kterými naopak překročíme práh našeho města a ochutná-
me jinou kulturu. Doprovodným programem bude již interaktivnější
instalace výstavy, tak i cestovatelská „přednáška“ s dalším audiovizu-
álním prvkem.

Podzimní výstava bude z materiálu, který spíš zahřeje. Budou to
textilní koláže obsahující desítky knoflíků a teplé pastelové barvy.
Autorkou těchto obrazů je paní Růžena Bílková, a je to paní, která po
své „hlavní profesionální kariéře“ naskočila do nové životní etapy a
umožnila si rozvinout svůj výtvarný talent. I tato výstava nabídne něja-
kou formu doprovodného programu, ať už pro žáky našich škol či zá-
jemcům o textilní tvorbu.

Na prosinec opět chystáme uspořádat výstavu, která v adventní době
dá příležitost prezentovat šikovné lidi – umělce a řemeslníky z našeho
města a regionu – a tím nabídnout větší i menší umělecko-řemeslné před-
měty jako vánoční dárek. Součástí adventní výstavy by byla, stejně jako
vloni, ještě jedna doprovodná výstava obsahující charitativní prvek.

V příštím zpravodaji zveřejníme již pozvánku na první výstavu a
další informace budeme průběžně po celý rok opět přinášet i na strán-
kách NZ. A také se těšit na společné výtvarné zážitky.

Za Galerii Koželužna K. Jarolímková
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Schneedorfovy křížky
V lednu nás navštívil a přednášel v našem Kulturně-spolkovém

domě o svém celoživotním koníčku znalec Šumavy a soukromý reno-
vátor křížků a sakrálních památek v krajině. Věhlas jeho jména dokazo-
valo množství návštěvníků, které se přednášky účastnilo. Překvapila
mě neúnavnost počínání pana Stanislava Schneedorfa, který nejen, že
dokáže křížek na vlastní náklady zrenovovat, ale i nadále kontrolovat
jeho stav. Nejednou se mu stalo i to, že kříž někdo ukradl, takže jej po-
tom musel dělat znovu. Takovéto počínání je zejména v dnešní době,
kdy pro vás zadarmo nikdo nic neudělá, obdivuhodné, stejně jako
svěžest, nadšení a elán pana Schneedorfa, který je k tomu také vášnivý
fotograf a ze své činnosti vydal již dvě knihy s vlastními fotografiemi
a mapováním opravených křížů. Momentálně můžete jeho fotografie
shlédnout také ve Vodňanech, kde jsou do 24. února vystaveny.

Národnostní otázka v Nových Hradech
v podání Leoše Nikrmajera

Ve čtvrtek 25.2. jsme mohli vyslechnout velmi zajímavou přednáš-
ku o národnostní otázce v Nových Hradech za první republiky. Pan ma-
gistr Leoš Nikrmajer, pracovník Jihočeského muzea, nás podrobně
zasvětil do poměru počtu českých a německých obyvatel, dále zdůraz-
nil význam místních spolků, a hlavně Sokola v prvních dnech vzniku
nového státního útvaru a popsal celkově napjatou situaci, která zde pa-
novala. Překvapivé byly i výsledky jednotlivých voleb během první re-
publiky, které dosvědčovaly, že německá pravicová strana zde měla
nejvyšší počet mandátů z celého širokého okolí. A ještě mnoho dalšího
jsme se dozvěděli, shlédli mnoho zajímavých archivních snímků z No-
vých Hradů, které by jistě měly brzy patřit i do fotografické databanky
Novohradského muzea. Myslím, že spolupráce s lidmi, kteří se takto do-
podrobna zabývají naším regionem, bude jistě přínosná i do budoucna.

¡ Ve čtvrtek 8. února se můžete těšit na další přednášku pana Pavla
Mörtla o historii voroplavby v Novohradských horách.

¡ I nadále v muzeu probíhá výstava Novohradských osobností, kterou
mohou navštívit i školní skupiny, aby se seznámily se slavnými no-
vohradskými občany, kteří se mnohdy podíleli na vytváření nejen
novohradské, ale i světové historie.

¡ V únoru bude Novohradské muzeum otevřeno v běžné otvírací
době, tedy od úterka do pátku od 10 do 16 hodin kromě dní 6.2.,
12.–16.2. a 26.2.

Za Novohradské muzeum Veronika Veberová

Chtěla bych svým jménem poděkovat městu Nové Hradu, že zaští-
tilo sbírku na moji osobu konanou z důvodu tragické události v mé ro-
dině. Na podzim mi náhle tragicky zemřel manžel a zůstala jsem sama
se třemi malými dětmi. Jsem moc vděčná všem, kteří mě podpořili
v této nelehké životní situaci, ať už duchovně, materiálně, finančně či
jinak. Vše mi pomáhá se postupně s touto ztrátou vyrovnat, abych i
nadále mohla vykonávat svou práci muzejnice na Nových Hradech,
které jsem si velmi zamilovala a našla v nich druhý domov.

Děkuji Vám všem.                                                     V. Veberová
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Informace z městské knihovny

Okénko do knihovny
Sudetský dům II / Štěpán Javůrek
V podhorské vesnici Skláře se po válce zabydlují české rodiny.
Mezi nově příchozími je i rodina mladé dívky Jarmily Lukešové.
Maminka jí zemřela za války, a tak se Jarmila musí postarat o dva
malé bratry, ale také o otce, který rodinné úspory prohrává v kar-
tách. Jarmila se v novém domově zamiluje do Františka Smolíka,
ten však její city neopětuje...

Černá lilie / Vlastimil Vondruška
Další ze série historických detektivek, v nichž Oldřich z Chlumu se
svými pomocníky řeší zapeklité případy. Tentokrát jde o vraždu ses-
třenice urozeného pána z hradu Valdek. Jaké tajemství skrývá tapi-
série, na níž je zobrazena zahrada s nádhernými květy, mezi nimiž
vynikají lilie, ale jen jedna je černá?

Katův odkaz / Vlastimil Vondruška
Historický detektivní román, další z řady s královským písařem Ji-
řím Adamem z Dobronína. Tentokrát řeší případ v královském měs-
tě Berouně, kde zmizela vdova po katovi.

Nultá hodina / Jana Poncarová
Hedvika se vrací do poválečného Československa po sedmi letech,
které prožila v Londýně a ve vojenské službě v Africe. Z trosek se
snaží znovu vystavět svůj někdejší život, postupně však zjišťuje, že
jednotlivé dílky se poztrácely a nic už není jako dřív.

Změň svůj dech a začnou se dít věci / Rostislav Václavek
Poznejte principy funkčního dýchání a zlepšete svůj život ve všech
směrech. Věřili byste, že něco tak obyčejného jako dech zásadně
působí na kvalitu spánku, navyšování výkonu ve sportu, fungování
trávicího systému i zvládání stresových situací? Nebo že může eli-
minovat projevy PMS, migrén, ADHD či astmatu? Kniha pro ty,
kdo chtějí svůj život změnit k lepšímu.

18. ledna naši knihovnu navštívil oblíbený spisovatel František
Niedl, autor historických románů a detektivních příběhů, který má na
svém literárním kontě téměř čtyři desítky titulů. Jeho knihy patří mezi
nejčtenější, mezi nejrychleji přečtené a čtené ženami i muži. Návštěv-
níkům besedy pan Niedl vyprávěl nejen o tom, za jakých okol-
ností vznikají jeho knihy, ale i další zajímavosti ze svého života,
ochotně odpovídal i na dotazy. Přítomné zajímalo, kdy vyjde
jeho další kniha a co ho inspirovalo k jejímu napsání nebo jak se
při psaní příběhy vyvíjejí. „Samozřejmě musím vědět, odkud a
kam chci dojít. Úplně ale není jasné, se kterými postavami to
bude. Může se stát, že postavy, do kterých jsem vkládal větší na-
děje, mne zklamou. A naopak. Dobrodružství psaní je úžasné,“
nechal nahlédnout do své tvorby spisovatel František Niedl.

Každoročně se naše knihovna zapojuje do krajské výtvarné soutěže „Lesy a příroda kolem
nás“, která je určená pro děti a mládež. Do letošního 14. ročníku se mohou zapojit jednotlivci
a děti z MŠ, ZŠ a uměleckých škol, letos i starší 16 let. Sběr výtvarných prací proběhne v naší
knihovně do konce února, vystaveny a hodnoceny návštěvníky zde budou do konce dubna. Nej-
lépe hodnocené práce budou odeslány do krajského finále v Jihočeské vědecké knihovně. Více
informací naleznete na www.cbvk.cz.

D. Císařová, knihovnice

Jihočeský klub obce spisovatelů
vyhlašuje

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ
pro mladé 15 – 20 let

„JIHOČESKÁ ŽABKA“
TÉMA – HRA

jejíž uzávěrka je 30. 4. 2024

Každý soutěžící se účastní pouze jedním
příspěvkem.

Psát lze poezii i prózu, a to výhradně
v českém jazyce.

Rozsah příspěvku je maximálně
10 000 znaků vč. mezer (u básní 50 řádek)

ve Word formátu.

Příspěvky je nutno opatřit titulní stranou
udávající jméno, věk a školu autora – titulní
strana se do rozsahu práce nezapočítává.

Příspěvky nesmějí být dosud publikovány
ani zaslány do jiné literární soutěže.

Práce nutno zaslat e-mailem na adresu

lbittova@gmail.com s označením

Jihočeská žabka.

Příspěvky posoudí odborná porota
JčKOS. Nejúspěšnější práce budou

publikovány v tisku a ve sborníku JčKOS.
Významná výročí – ÚNOR 2024
¡ 7. 2. 1869 nar. Jindřich Šimon Baar, spisovatel (zemř. 24. 10. 1925) 155
¡ 10. 2. 1929 nar. František Nepil, spisovatel (zemř. 8. 9. 1995) 95
¡ 14. 2. 1919 nar. Miroslav Zikmund, cestovatel, spisovatel, publicista

(zemř. 1. 12. 2021) 105
¡ 26. 2. 1864 nar. Antonín Sova, básník a prozaik (zemř. 16. 8. 1928) 160
¡ 27. 2. 1849 nar. Václav Beneš Třebízský, římsko-katolický kněz a spisovatel

(zemř. 20. 6. 1884) 175
¡ 29. 2. 1864 nar. Josef Svatopluk Machar, básník (zemř. 17. 3. 1942) 160

Ve čtvrtek 15. února v 17 hodin v čítárně
naší knihovny se mohou zájemci zúčastnit ces-
tovatelské besedy s promítáním s cestovateli
Jiřkou a Rosťou Gregorovými, jejichž loňská
cesta na kolech vedla do Provence a rádi se
s námi podělí o své zážitky a poznatky. Napsali
již šest knih ze svých cest za poznáním.
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STÁŽ NA SLOVENSKO
nabídka od společnosti Attavena

Projekt financován z ESFCR OPZ+, ALMA - mobilita znevýhodně-
né mládeže, bude začínat v polovině února 2024 a nyní hledáme možné
účastníky projektu, kteří splňují podmínky pro účast. Klienti mohou do
projektu vstupovat do konce května 2024.

Cílová skupina pro tuto výzvu jsou mladí lidé ve věku 18–29 let, kdy:
1 pokud je jejich nejvyšší dosažené vzdělání je základní škola, stačí

v jejich případě být v registru na ÚP a nemusí splňovat žádnou časo-
vou podmínku délky trvání neaktivity na trhu práce

2 pokud klient má dokončené SŠ vzdělání, musí být registrován na ÚP
po dobu minimálně 3 měsíců před vstupem do projektu

3 dále se mohou zúčastnit osoby s ukončeným SŠ vzdělání, pro které
platí některé z následujících:

– I.-III. stupeň invalidity

– osoba po odchodu z náhradní rodinné péče do 5-ti let od odchodu

– klient/bývalí klient zařízení pro ústavní nebo ochrannou výchovu

– klient či bývalí klient zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc
Celý projekt potrvá od února do října 2024.

1 Během února až června probíhá přípravná fáze, která zahrnuje
např. výuku angličtiny, finanční gramotnost, sezení s psychologem,
řešení individuálních potřeb klienta apod. Do této fáze mohou lidé
nastupovat kdykoliv.

2 Poté následuje stáž na Slovensku, která bude probíhat od poloviny
června do začátku září 2024. Zde účastníci stáže budou chodit na
zkrácený úvazek k zaměstnavateli, kterého podle preferencí a do-
vedností účastníka společně vybereme. Bydlení a stravu zajišťujeme
my, stážisti nic neplatí. Po týdnu vyplácíme kapesné na vlastní pot-
řeby. Na místě bude přítomen po celou dobu stáže náš mentor, který
bude organizovat výlety pro všechny stážisty a případně řešit krizo-
vé situace.

3 Stážisti od nás po skončení zahraniční stáže dostanou finanční
podporu v podobě rekvalifikačního kurzu, který si sami vyberou či
pomůžeme najít a zajistit střední školu nebo nástavbu pro dodělání
maturity. Také pomáháme najít zaměstnání a připravujeme na poho-
vory. Po úspěšně absolvované stáži můžeme napsat doporučení.
Této fáze se účastní už pouze stážisté, kteří mají o podporu zájem.

Klient má vše hrazené.

Veškeré aktuální informace a pozvánky
na akce v KC můžete sledovat na Facebookových stránkách komunitko
Nové Hrady (https://www.facebook.com/komunitko.novehrady)
nebo jsou k doptání u koordinátorky Komunitního centra
Lucii Sovové, tel.: 774 766 676, e-mail: kcnovehrady@gmail.com

Rádi bychom všechny návštěvníky Komunitního
centra seznámili s novým Provozním řádem KC
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RAKOUSKÉ
DANĚ

Pracujete v Rakousku??
¡ Daňové vyrovnání ¡ Přídavky na děti
¡ Rodičovský příspěvek ¡ Poradenství

¡ Finanzonline

Vyplňte dotazník na WWW.RAKOUSKEDANE.CZ

volejte +420 725 684 932
mailujte info@rakouskedane.cz

Pícka Tomáš

Fotbal
Blíží se velký „tahák“ sportu, a to je „Euro“ ve sportu „krále sportů“

– fotbalu!

Bude se konat od 14. června až do 14. července, a jak všichni víme,
bude to v Německu! Bylo to právě Německo, které chtělo začít brzo po
„kovidu“. A šlo to až k vládě Německa!!! Německo fotbal miluje a vě-
řím, že ten šampionát bude vynikající!!!

Je divné, že hlavní akce „Paříž“ trvá 16 dní a „Euro“ celý měsíc?!
Tady vidíte, kde se nachází fotbal. Hrát se bude od 15.00, 18.00, 21.00 hod.
Bude ještě vidět venku.

Je všeobecně známo, že v Čechách má zelenou především hokej, ale
v Německu, Rakousku, Polsku, Slovensku, Francii, Itálii, Anglii a další
země fotbal milují!

Musím se však pozastavit na podzim 2023! To ukázaly SPARTA,
SLÁVIE a PLZEŇ jak na pohárech, tak v lize, to se prostě vymyká rea-
litě. Nikdy jsem to nečekal. Stejně to napsal i náš odchovanec Míra Jir-
kal, a to je prosím starší než já! Co je však důležité, že se chytili i diváci
a nebyl problém naše „arény“ vyprodat! Všechny tři manšafty se
představí ještě na jaře!

Diváci začali chodit i na Hradech a mnoho bylo i žen a paní! Dobrá
zpráva i pro hradecký fotbal.

Miroslav Hruška

(Proč milujeme fotbal? Protože tam na hřišti jsme všichni stejní!)

NAZARET
CENTRUM PRO LIDI S HENDIKEPEM

A CHRÁNĚNÉ DÍLNY
V naší keramické dílně jsme vždy o krok napřed. Přestože jsme

ještě před chvílí malovali na naši keramiku vánoční a zasněžené
motivy, tak nyní už k nám na dílny přišlo jaro a Velikonoce.

Keramika je k prodeji
v Obchůdku v Podzámčí, Trocnovská 102, Borovany.

Každý všední den: PO  9–15 h, ÚT–PÁ 9–17 h

Nebo na https://www.fler.cz/dilna-nazaret.

NÁKUPEM PODPOŘÍTE CHRÁNĚNÉ DÍLNY
A SOCIÁLNÍ SLUŽBY NAZARET BOROVANY

DĚKUJEME

KDO INZERUJE, TEN PROSPERUJE
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Plánek tras koled novohradského masopustu – sobota 10.2.2024

Plánek tras koled novohradského masopustu – neděle 11.2.2024
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